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Inleiding 

 
Opsplitsing Dit verslag van consultatie van Mariakerke bestaat uit twee delen: 

 het verslag van consultatie van Mariakerke-centrum 

 het verslag van consultatie van Mariakerke-oost. 

De deelgemeente Mariakerke bestaat immers uit twee delen, die op bepaalde punten 
vrij verschillend zijn. Toch is er een eenheid, zij het dan eerder een historische en 
socio-culturele eenheid.  

De Gebiedsgerichte Werking is in Mariakerke gestart met een Nota Mariakerke-oost 
en een Nota Mariakerke-centrum. Maar de bewoners van Mariakerke-centrum en van 
Mariakerke-oost zijn wel samen geconsulteerd, ook de verenigingen. De opsplitsing 
van Mariakerke werd door de meesten aangevoeld als een kunstmatige opdeling. 
Vandaar de keuze van de Stad om het traject van de Gebiedsgerichte Werking verder 
te zetten met Mariakerke als één deelgemeente.  

Dit verslag van consultatie bestaat nog uit twee delen: je leest er de bundel 
signalen van de inwoners van Mariakerke-centrum en je vindt er de bundel 
signalen van de inwoners van Mariakerke-oost.  

De volgende stap is het publieke debat tussen de bewoners van Mariakerke en 
het College van burgemeester en schepenen op 8 juni. 
Uit de belangrijkste signalen, die de bewoners van Mariakerke-oost en Mariakerke-
centrum aan de Stad meegaven, distilleerde de Gebiedsgerichte Werking de vragen 
die de moderator tijdens het publieke gesprek op 8 juni zal stellen. Uiteraard blijft ook 
tijd over voor de bewoners om extra vragen te stellen aan hert stadsbestuur.  

 
Publiek debat Het publieke debat voor Mariakerke (dus Mariakerke-centrum en Mariakerke-

oost samen) vindt plaats op donderdagavond 8 juni 2006 om 20u in de 
basisschool O.L.V.-Visitatie, Elfnovemberstraat 27 te Mariakerke. Vanaf 19u 
kan u zich tijdens de tentoonstelling vooraf extra informeren. Achteraf biedt de 
Stad u een receptie aan. 

Na het publieke debat werkt de Gebiedsgerichte Werking aan een programma voor 
Mariakerke.  
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Gebiedsgerichte Werking 

 
Inleiding In 2004 startte het Gentse stadsbestuur de Gebiedsgerichte Werking op. Het doel 

van de Gebiedsgerichte Werking is om voor elk van de 25 wijken en deelgemeenten 
van Gent een programma op te maken in overleg met de bewoners en gebruikers. 

De Gebiedsgerichte Werking in Mariakerke ging van start op 1 januari 2005. Het 
programma voor Mariakerke zet in grote lijnen uiteen hoe de deelgemeente tijdens 
de komende vijf jaar zal veranderen. 

 
Proces In 2005 organiseerde de Stad bevragingen bij groepen en bewoners in Mariakerke. 

De bedoeling is om de verschillende verenigingen en bewoners in Mariakerke te 
betrekken bij het proces naar een programma. 

In de zomer van 2005 maakte de Gebiedsgerichte Werking een Nota Mariakerke-
oost en een Nota Mariakerke-centrum op. De startnota�s beschrijven de 
deelgemeente met haar verschillende aspecten en functies, maar de nota�s melden ook 
projecten die op stapel staan of in uitvoering zijn. Aan de nota�s was een vragenlijst 
gekoppeld. Op die vragenlijst konden bewoners en gebruikers aangeven welke 
sterktes Mariakerke kenmerken en welke knelpunten aangepakt moeten worden. 
Zeshonderd bewoners namen een Nota Mariakerke-centrum of een Nota Mariakerke-
oost mee naar huis.  

De startnota�s waren een eerste aanzet tot discussie over Mariakerke op weg naar een 
programma. Aansluitend op de Nota Mariakerke-oost en Mariakerke-centrum 
organiseerde de Gebiedsgerichte Werking een inspraakactiviteit op 16 oktober 2005. 
Elke bewoner kreeg daarvoor een uitnodiging in de brievenbus.  

Op 16 oktober was de Gebiedsgerichte Werking in Mariakerke op drie locaties: 

 Mariakerke vroeger: In de oude herberg van Marka namen bewoners een 
hap uit de geschiedenis van Mariakerke aan de hand van een 
fototentoonstelling. Bij een authentiek drankje kon je ook je verhaal of 
anekdote kwijt over Mariakerke. 

 Mariakerke nu: In het Sint-Paulusseminarie bezochten bewoners de 
tentoonstelling over het huidige Mariakerke. Je kon er je gedacht zeggen over 
Mariakerke. 

 Mariakerke in de toekomst: In het Kollekasteel stelde Gebiedsgerichte 
Werking de geplande acties voor in Mariakerke. Al die informatie over 
Mariakerke vroeger, nu en in de toekomst konden bewoners gebundeld 
meenemen in de Nota Mariakerke-centrum en de Nota Mariakerke-oost. 

Naast dat inspraakmoment organiseerde Gebiedsgerichte Werking bevragingen en 
gesprekken met tal van verenigingen en koepels van verenigingen. 

Zo werd de Gebiedsgerichte Werking toegelicht en een gesprek gevoerd over 
Mariakerke met de volgende groepen: welzijnsoverleg, cultuurplatform Mariakerke, 
heemhundige kring Marka, KWB Mariakerke-centrum, vzw �t Geestje, scoutsgroep 
de Koala�s, jeugdhuis Chez Choseke, dekenij �t Pleintje, chiro Sint-Jan-Berchmans, 
ACW, basisschool De Brug en oudervereniging, basisschool O.L.V.-Visitatie en 
oudervereniging, basisschool Sint-Lievens Kolegem, buurthuis De Vuist, Parkkaffee, 
parasol Planetenwijk, parasol Vijfhoek, koor Lauda Sion, seniorenraad, chiro Onze-
Lieve-Vrouw, koor Arabesk, bewonersgroep Beekstraatdries, Haagenkoor, 
Danswyzer, buurtcomité Planetenwijk.    

Vervolg op volgende pagina 
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Gebiedsgerichte Werking, Vervolg 

 
Proces (vervolg) Gebiedsgerichte Werking haakte in Mariakerke ook in op een lokale activiteit. Zo 

werden de deelnemers van de KWB-Smikkeltoer op 22 mei 2005 bevraagd via de 
vragenlijst (onderleggers). 

Vervolgens zette de Gebiedsgerichte Werking een aparte bevraging op touw. In 
januari 2006 verstuurde Gebiedsgerichte Werking een enquête met betrekking tot het 
aanbod van zalen en lokalen in Mariakeke naar alle verenigingen in de deelgemeente. 
De resultaten werden in dit verslag van consultatie verwerkt. 

Verder verwerkten we in dit verslag ook de mening van de jongeren in Mariakerke, 
die de jeugddienst via focusgesprekken bevroeg.  

In totaal reageerden 290 bewoners/verenigingen. Bewoners en verenigingen 
gaven hun mening over verschillende thema�s.  

Tijdens de groepsgesprekken en op de vragenlijsten werden de volgende vragen 
gesteld voor alle thema�s:  

 Wat vind je goed in Mariakerke? 
 Wat vind je niet goed in Mariakerke? Waarom? Waar situeren de problemen 

zich precies? 
 Heb je een voorstel voor Mariakerke?  

Hieronder geven we de inhoud van de reacties van de bewoners, geïnteresseerden en 
verenigingen weer. Voor de duidelijkheid: het gaat om standpunten die bij de 
bevolking leven, niet om uitspraken van de Stad Gent. Die signalen worden aan de 
stedelijke diensten en aan het stadsbestuur voorgelegd om te bekijken welke 
maatregelen/werkpunten voor de deelgemeente wenselijk en haalbaar zijn. 

 



Stad Gent  Gebiedsgerichte Werking 

Verslag van Consultatie Mariakerke 23 mei 2006 - 5 - 

Verslag van consultatie 
Mariakerke-centrum 

Inleiding 

 
Rangschikking 

thema�s 
Vooraleer we kijken welke signalen bewoners, geïnteresseerden en verenigingen uit 
Mariakerke-centrum naar buiten brachten, geven we de hieronder de thema�s. 

De rangschikking van de thema�s geven aan welke thema�s de bewoners belangrijk 
vinden. 

 
Onderwerp reactie Aantal Op een totaal van % 
Uitstraling 124 181 68,50 
Verkeer 116 181 64,08 
Gemeenschapsleven 92 181 50,82 
Natuur en Milieu 59 181 32,59 
Leefomgeving 47 181 25,96 
Winkelen en werken 33 181 18,23 
Onderwijs & leren - zorg & opvang 29 181 16,02 
Wonen 20 181 11,04 
Communicatie en afstemming 20 181 11,04 
Veiligheid 13 181 7,18 
Dienstverlening 13 181 7,18  
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Signalen van bewoners en gebruikers 

 
Belangrijk DE TEKST DIE NU VOLGT, VERTOLKT DE MENING VAN DE 

BETROKKEN BEWONERS VAN MARIAKERKE-CENTRUM. 
DE TEKST HIERONDER GEEFT NIET DE STANDPUNTEN VAN DE STAD 
WEER. 
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Uitstraling 

 
Inleiding 115 bewoners van de 181 mensen die reageerden in Mariakerke-centrum, enkele 

scholen, ACW, welzijnsoverleg, cultuurplatform Mariakerke, scoutsgroep De 
Koala�s, jeugdhuis Chez Choseke, chiro Sint-Jan-Berchmans, KWB 
Mariakerke-centrum en buurthuis De Vuist nemen het thema uitstraling onder 
de loep. 

 
Mooie groene, 

rustige 
woonomgeving 

met veel open 
ruimte 

87 bewoners, enkele scholen, KWB Mariakerke-centrum, welzijnsoverleg, ACW, 
chiro Sint-Jan-Berchmans, jeugdhuis Chez Choseken, scouts De Koala�s, 
Cultuurplatform en dekenij �t Pleintje stellen de mooie groene en rustige 
woonomgeving in Mariakerke op prijs. De groene uitstraling maakt het wonen voor 
hen in Mariakerke aantrekkelijk. �Dat groen en de parken moeten behouden blijven.� 
Bewoners waarderen het groene beleid in Mariakerke, namelijk de aandacht die gaat 
naar de uitbreiding en de aanleg van groene zones. Naast dat aanwezige groen zijn 
stad én platteland dichtbij. Bewoners kunnen dus genieten van de voordelen van de 
stad en van het platteland. Daardoor vinden velen het gezellig om in Mariakerke te 
wonen. De mensen wonen er graag.  

Bovendien waarderen de bewoners de vlotte bereikbaarheid van de stad en het 
platteland; dus: in het groen en toch comfortabel dicht bij het centrum van de stad en 
het buitengebied. 

Vijf bewoners en welzijnsoverleg appreciëren specifiek de open ruimte in 
Mariakerke. Twee bewoners vragen het behoud van de boerderijen aan de 
Zuidbroek. 

Vier bewoners geven specifiek aan dat het aangenaam is om te wonen in de 
Planetenwijk. 

Toch wordt gerelativeerd: 

 Acht bewoners, ACW, enkele scholen en KWB Mariakerke-centrum halen 
aan dat de Brugsesteenweg en zijstraten minder groen hebben en niet zo 
rustig zijn, dus al meer te lijden hebben onder de verstedelijking. Daar is 
nood aan een buurtparkje. 

 Een bewoner vraagt om in die buurt een actie te ondernemen voor meer groen 
op de vensterbanken, bv. met bloembakken. Een andere bewoner vraagt een 
aanmoediging voor privé-initiatieven van gevelbegroeiing. 

 Een bewoner vraagt meer groen in de straten. 

 Een bewoner zou het op prijs stellen als het park van het Sint-
Paulusseminarie open gesteld zou worden.  

Vervolg op volgende pagina 
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Uitstraling, Vervolg 

 
Mariakerke 

doorgangs-
gemeente 

Vijf bewoners, enkele scholen, het welzijnsoverleg en buurthuis De Vuist vinden het 
centrum van Mariakerke te druk. De deelgemeenten moeten volgens hen rustig 
blijven en mogen geen transitgemeenten worden. �Mariakerke is jammer genoeg 
geëvolueerd van een buitengemeente naar een stadsdeel dat doorkliefd wordt door 
druk autoverkeer.� Veel doorgangsverkeer richting stadscentrum vormt een 
bedreiging voor Mariakerke (afkomstig van de R4, van de gemeente Lovendegem, 
van Wondelgem). Enkele bewoners zijn van mening dat de mooie dorpskern, het 
historische hart, de kerkwijk van Mariakerke onleefbaar wordt door het verkeer en de 
overdreven snelheid: �Op terras zitten is daar niet meer zo idyllisch door de stank en 
het lawaai van de auto�s.� 

Toch wordt gerelativeerd: 

De scholen en buurthuis De Vuist geven aan dat Mariakerke-oost wel een rustige 
woonwijk is met minder doorgangsverkeer. 
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Leefomgeving 

 
Inleiding 41 bewoners van de 181 die hun mening gaven in Mariakerke-centrum, ACW, 

de seniorenraad, buurthuis De Vuist, dekenij �t Pleintje, welzijnsoverleg en 
cultuurplatform Mariakerke nemen de leefomgeving van Mariakerke onder de 
loep. 

 
Afval Zwerfvuil 

Bewoners vinden dat er in Mariakerke veel zwerfvuil is, en wel op de volgende 
locaties: 

 algemeen in de straten en de bermen van Mariakerke (twee bewoners en 
ACW) 

 op de parking achteraan de GB in de Kantstraat: daar staat namelijk een 
container, waar mensen op zoek gaan naar vervallen producten (een bewoner) 

 op het speelplein aan de Zandloperstraat, waar jongeren samenkomen 
(seniorenraad) 

 langs de Mariakerkebrug (ACW).  

Een bewoner stelt voor dat de Stad sensibilisatieacties onderneemt, zeker bij de 
schoolbevolking in Mariakerke (die is vrij hoog door de aanwezigheid van een groot 
aantal scholen), om de straten in de deelgemeente proper te houden. 

Sluikstorten 

Bewoners melden sluikstorten op de volgende locaties: 

 algemeen in Mariakerke (een bewoner en buurthuis De Vuist) 

 aan de bushaltes (ACW) 

 aan containers, bv. die van humanitas (dekenij �t Pleintje) 
 aan leegstaande panden zoals de benedenverdieping van de oude gebouwen 

van De Graeve (buurthuis De Vuist en dekenij �t Pleintje) en zoals op het 
terrein achter de leegstaande gebouwen van Van Melle, aan de Kantstraat 
(een bewoner) 

 aan de gascabine in de Kantstraat (een bewoner) 

 in het parkje aan de Fluweelstraat (een bewoner) 

 aan de ingang van de Bourgoyen-Ossemeersen aan de Brugsesteenweg en 
achter de nieuwe sociale woningen (een bewoner en buurthuis De Vuist). 

De bewoners en verenigingen vragen meer controle op sluikstorten. 

Hondenpoep 
Zeven bewoners melden dat er teveel hondenpoep is op de trottoirs in de 
deelgemeente. Ze vragen meer controle in de straten en meer hondentoiletten. 

Volgens drie bewoners zijn er teveel loslopende honden. In het nieuwe 
landschapspark De Groene Velden wordt daarover door bewoners geklaagd. 
Buurthuis de Vuist stelt een losloopweide voor honden voor aan het landschapspark 
Groene Velden.  

Vervolg op volgende pagina 
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Leefomgeving, Vervolg 

 
Afval (vervolg) Ophaling huisvuil 

Twee bewoners ervaren dat de ophaling van het huisvuil door IVAGO goed 
georganiseerd is.  

Volgens dekenij �t Pleintje is er nood aan ofwel meer glascontainers ofwel meer 
ophalingen per maand. 

 
Onderhoud Het groen in de straten 

Twee bewoners en de seniorenraad zijn van mening dat het groen in de deelgemeente 
beter onderhouden moet worden. 

Bladeren van de bomen 

Bewoners vragen meer ophalingen van de bladeren of bladkorven op de volgende 
locaties:  

 algemeen in Mariakerke op de voetpaden en fietspaden (twee bewoners) 

 in de Oranjeboomstraat (een bewoner) 

 in de Planetenwijk (een bewoner) 

 in de Vliegpleinkouter (een bewoner). 
Bermen 

Een bewoner vindt dat het onderhoud van de bermen te wensen over laat. 

Snoeien  

Bewoners vinden dat er te weinig gesnoeid wordt in Mariakerke, en wel op de 
volgende locaties: 

 algemeen in Mariakerke groeien de hagen soms zo breed dat voetgangers op 
straat moeten lopen (twee bewoners) 

 in de Planetenwijk: de bamboestruiken aan de appartementsgebouwen van 
de benedenverdieping geven de bewoners een onveilig gevoel (een bewoner) 
+ er is te veel begroeiing aan de huizen in de Mercuriusstraat (een bewoner) 

 de bomen in de Willemotlaan hellen over naar het wegdek (een bewoner)  

 het voetpad op de Beekstraatbrug is bijna onbegaanbaar omdat er niet 
gesnoeid wordt (ACW). 

Voetpaden 

Bewoners vinden dat er teveel onkruid ligt op de voetpaden. Dat zorgt voor gladheid 
bij regenweer. Het gevolg is dat mensen op straat moeten lopen. De volgende locaties 
worden vermeld: 

 algemeen in Mariakerke (twee bewoners) 

 Marsstraat (een bewoner) 

 Willemotlaan (een bewoner). 

Volgens de seniorenraad zijn vele voetpaden slecht door verworteling van de 
bomen. Volgens buurthuis de Vuist hebben de voetpaden geen verzorgde structuur, 
waardoor het gevaarlijk wordt voor rolstoelen, buggy�s en mensen met een handicap, 
bv. in de Spellewerkstraat. 

Vervolg op volgende pagina 
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Leefomgeving, Vervolg 

 
Onderhoud 

(vervolg) 
Parkeerterreinen 

Volgens een bewoner ligt de parkeerruimte aan de basisschool De brug er slordig 
bij.  

Straten 

Een bewoner vindt dat de straten in Mariakerke niet goed onderhouden zijn.  

Het welzijnsoverleg geeft aan dat losliggende straatstenen gevaarlijk zijn voor 
rolstoelgebruikers.  

Grachten 

Een bewoner vraagt wie verantwoordelijk is voor het reinigen van de grachten. 

Iemand geeft aan dat de greppels in de Vliegpleinkouter beter onderhouden moeten 
worden. Twee andere bewoners melden hetzelfde over de grachten van het park 
Claeys-Bouüaert. 

Rioleringen 
�De rioolputten worden te weinig gereinigd�, meldt een bewoner. 

Kerkhof 

Twee bewoners zijn van oordeel dat het kerkhof verwaarloosd is. �Het gras groeit 
tussen de graven en rondom.� De bewoners vragen een opkuis. Een andere bewoner 
vindt dan weer dat  het kerkhof verzorgd is. 

Het Cultuurplatform stelt een plan van aanpak voor het kerkhof voor met meer 
groen, een betere en mooiere verstrooiingsweide, het verwijderen van het hokje van 
de grafmaker en verdere renovatie van Campo Santo.  

Monumenten 

Een bewoner zegt dat het standbeeld op het Maurice Claeysplein slecht onderhouden 
is: �het is bedekt met allerlei afval�. Dekenij �t Pleintje daarentegen vindt dat het 
Maurice Claeysplein goed onderhouden is. 

Het Cultuurplatform stelt voor om de kosterwoning te hergebruiken. Het 
Cultuurplatform pleit ook voor een blijvende bescherming van het dorpsgezicht. 

Sneeuw ruimen 

Drie bewoners vragen om ook in de zijstraten sneeuw te ruimen. 

Glas ruimen na een ongeval 
�Na een ongeval moet het glas verwijderd worden van het fietspad en de weg�, laat 
een bewoner weten. 

Vervolg op volgende pagina 
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Leefomgeving, Vervolg 

 
Straatmeubilair Banken 

Twee bewoners vragen meer banken in de straten voor de wandelaars, bijvoorbeeld 
op het grasperkje op het einde van De Campagne en in de eikendreef die naar het park 
Claeys-Bouüaert loopt.  

Openbare verlichting 

Een bewoner en dekenij �t Pleintje zijn van mening dat de verlichting in Mariakerke 
overal voldoende is en goed werkt.  

Toch geven bewoners aan dat de openbare verlichting hier en daar beter kan, 
namelijk:  

 op de parking aan de basisschool De Brug, de muziekschool en de 
bibliotheek is het te donker voor de kinderen die er in de winter moeten 
wachten, aankomen of vertrekken (een bewoner)  

 er is nood aan meer verlichting op het speelpleintje in de Planetenwijk (een 
bewoner) 

 de verlichting in de Amand Casier de ter Bekenlaan is slecht door de hoge 
bomen (een bewoner en de seniorenraad) 

 een bewoner stelt minder straatverlichting voor na 23u. 

 
Leegstand Leegstaande gebouwen van voormalige drukkerij Van Melle en leegstaande 

gebouwen van IVAGO 

Vier bewoners stellen de vraag wat er zal gebeuren met de leegstaande 
bedrijfsgebouwen van drukkerij Van Melle. Een andere bewoner vraagt specifiek of 
er gebouwd zal worden op het terrein achter de gebouwen van drukkerij Van Melle, 
namelijk aan de hoek van de Kantstraat met de Goudbrokaatstraat. 

Een bewoner vraagt ook wat er zal gebeuren met de lege site van IVAGO. 

 
En verder  vinden twee bewoners dat de losliggende riooldeksels op de wegen en op de 

voetpaden in de Planetenwijk storen 

 suggereert een bewoner om de parkeerruimte op het Mariakerkeplein te 
verwijderen 

 vraagt een bewoner meer kerstverlichting in de dorpskern van Mariakerke 

 oordeelt een bewoner dat de groene palen in de Petrus Meirestraat niet 
esthetisch zijn. 
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Natuur en milieu 

 
Inleiding 49 bewoners van de 181 en enkele scholen, bewonersgroep Beekstraatdries, 

KWB Mariakerke-centrum, welzijnsoverleg, ACW, buurthuis De Vuist, dekenij 
�t Pleintje, chiro Sint-Jan-Berchmans, jeugdhuis Chez Choseken, scouts De 
Koala�s en de seniorenraad uit Mariakerke-centrum geven hun mening over de 
natuur en het milieu in Mariakerke. 

 
Natuur Het groene karakter van Mariakerke heeft alles te maken met de vele natuurgebieden 

die de deelgemeente biedt. Die brok natuur wordt ook door vele bewoners en 
verenigingen gewaardeerd. 

Zes bewoners, chiro Sint-Jan-Berchmans, de seniorenraad en ACW zijn tevreden over 
de zorg die de Stad besteedt aan de natuurgebieden. 

Bourgoyen-Ossemeersen 

21 bewoners, KWB Mariakerke-centrum en buurthuis de Vuist uiten hun appreciatie 
voor het natuurgebied Bourgoyen-Ossemeersen.  

Van die 21 vragen twee bewoners om het fietsen toe te laten in het natuurgebied. 
Voor ouderen is dat belangrijk omdat zij de hele tour niet meer kunnen doen te voet. 
Ze suggereren fietsen die ter plekke blijven. 

Twee bewoners vragen zich ook af, wat er zal gebeuren met de ruimte tussen de 
Driesdreef en de R4. Zijn er plannen voor een uitbreiding van de Bourgoyen-
Ossemeersen? 

Verder: 
 vindt een bewoner dat de plannen voor de uitbouw van de milieueducatie 

prima zijn 

 oordeelt een bewoner dat de fabriek niet in het natuurgebied thuishoort 

 oordeelt een andere bewoner dat het shoppingcentrum te dicht bij het 
natuurgebied ligt 

 is iemand van mening dat het herinrichtingsproject van het natuurgebied in 
orde is 

 stelt een bewoner voor dat er meer wandelingen georganiseerd moeten 
worden 

 stelt een bewoner dat de Bourgoyen-Ossemeersen fietsvrij moet blijven. 

De Groene Velden 

Zestien bewoners, bewonersgroep Beekstraatdries, KWB Mariakerke-centrum en de 
KBG uit Drongen stellen het op prijs dat de Groene Velden geen bebouwde 
oppervlakte geworden is, maar wel een echt stukje natuur met een ideaal wandelpad. 

Twee bewoners vragen nieuwe informatieborden. Iemand stelt een natuurparcours 
met opdrachten voor. Verder vraagt een bewoner de aanleg van een brugje, dat leidt 
naar het speeltuintje in de Planetenwijk 
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Natuur (vervolg) Park Claeys-Bouüaert 

Tien bewoners, jeugdhuis Chez Choseken en scouts De koala�s spreken hun 
waardering uit voor het park Claeys-Bouüaert. Iemand suggereert een uitgebreider 
aanbod in het park voor de recreatieve wandelaar. Een andere bewoner stelt een 
uitbreiding van het park voor met de groene zone tussen de Rodonkstraat en het 
park. 

En verder� 
 willen twee bewoners en dekenij �t Pleintje het Hamburgerbosje (= 

�piesboske�) vrijwaren en behouden 

 wil een bewoner het Roelandpark vrijwaren en behouden 

vraagt iemand een snellere uitbouw van de plannen voor de Vinderhoutse Bossen. 

 
Milieu Lawaaihinder 

R4 
Drie bewoners, KWB Mariakerke-centrum, ACW en dekenij �t Pleintje geven aan dat 
er geluidsoverlast is vanwege de R4, voor de bewoners van de Driesdreef en 
omgeving. Het snelheidsregime van 90 km/u wordt bijna nooit gerespecteerd. 
Sommigen stellen fluisterasfalt voor. Anderen stellen voor om de ruimte tussen de 
Driesdreef en de R4 op te vullen met bos, want bos houdt ook geluid tegen. Een ander 
voorstel is het plaatsen van een geluidsberm langs de R4. Bewonersgroep 
Beekstraatdries vraagt of de R4 blijft bestaan uit twee baanvakken en of de snelheid 
90 km/u blijft. 

Eindhalte van de bus 

Twee bewoners stellen dat een eindhalte van de bus in woongebied voor lawaaihinder 
zorgt. De voorbeelden die zij aanhalen, zijn de halte aan de Beekstraatbrug en de 
halte aan de post. Hun voorstel voor De Lijn is om aan chauffeurs de richtlijn mee te 
geven, dat zij hun motor moeten stilleggen als zij langer dan twee minuten stilstaan. 

Geluidshinder van het doorgangsverkeer op de as Beekstraat-Amand Casier de 
ter Bekenlaan-Mariakerkeplein (dorpskern) 

Volgens twee bewoners en het welzijnsoverleg is er geluidsoverlast van het drukke 
doorgangsverkeer in Mariakerke. Specifiek melden twee bewoners dat de 
geluidshinder afkomstig is van de drempel in de Amand Casier de ter Bekenlaan 
(�een verzakking en een stuwing, daar waar het beton overgaat op de klinkers�) én 
afkomstig is van de bussen en het zware verkeer door de Amand Casier de ter 
Bekenlaan.  
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Milieu (vervolg) En verder� 

 geeft KWB Mariakerke-centrum aan dat er lawaaihinder is van de 
Brugsesteenweg en van de Brugse Vaart 

 meldt een bewoner de geluidshinder voor de bewoners in de buurt van de GB: 
namelijk door het laden en lossen in de Kantstraat en door de vrachtwagens 
die driemaal per dag op- en afrijden 

 veroorzaken de slecht onderhouden wegen in de deelgemeente veel lawaai 
(bv. de Werkstraat) 

 heeft een bewoner last van een motor in de buurt van de Kantstraat  
 melden twee bewoners dat het vele hondengeblaf hen stoort. 

Geurhinder 

Uitlaatgassen  
Twee bewoners ergeren zich aan de uitlaatgassen in de dorpskom van Mariakerke, 
afkomstig van het doorgangsverkeer van de R4 en van de driehonder bussen per dag 
die volgens hen door de Amand Casier de ter Bekenlaan rijden. Buurthuis De Vuist 
stelt voor om de bussen te laten rijden met biogas. 

Het drukke verkeer in Mariakerke komt, volgens die twee bewoners, van mensen die 
niet in Mariakerke wonen. �Het groene aanbod is prima, maar trekt nog meer verkeer 
aan van buiten Mariakerke.� Hun voorstel is om de groenas te verplaatsen: �Waarom 
een groenas langs de Brugsevaart en niet door de dorpskern?� Hun suggestie is om het 
verkeer langs de Brugsevaart te leiden (zoals de N9) en niet door de dorpskom van 
Mariakerke. 

En verder� 

 melden twee bewoners stankhinder van de groencontainers in de Octaaf 
Van Dammestraat (die blijven daar altijd staan) 

 maken buurthuis De Vuist en ACW gewag van stankhinder van de haven, als 
de wind verkeerd zit. 
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Verkeer 

 
Inleiding 104 bewoners van de 181 inwoners van Mariakerke-centrum die reageerden, 

samen met de verenigingen jeugdhuis Chez Choseke, scouts De Koala�s, KWB 
Mariakerke-centrum, oudervereniging De Brug, bewonersgroep 
Beekstraatdries, enkele scholen, de seniorenraad, het Welzijnsoverleg, ACW, 
buurthuis De Vuist en dekenij �t Pleintje geven hun mening over het verkeer in 
Mariakerke. 

 
Veiligheid op 

de weg 
Iemand geeft aan dat het verkeer in Mariakerke oordeelkundig geregeld wordt. Een 
ander beoordeelt dan weer dat de verkeersveiligheid in Mariakerke niet in orde is. 

Brugsesteenweg 

1. Van het Maurice Claeysplein tot aan de Hemptinnelaan 

De Seniorenraad en twintig bewoners halen aan dat er verkeersproblemen zijn en 
bijgevolg verkeerschaos op de Brugsesteenweg vanaf het Maurice Claeysplein tot 
aan de Hemptinnelaan (met het drukste punt ter hoogte van de GB). De 
Brugsesteenweg daar is volgens hen een te smalle trechter voor al het doorgaand 
verkeer naar het stadscentrum. �Ook bussen van De Lijn ondervinden daar regelmatig 
moeilijkheden�. De chaos is gevaarlijk voor fietsers en voetgangers. 

Bewoners stellen voor: 

 beurtelings of aan een zijde parkeren (veertien bewoners) 

 om het doorgangsverkeer vlotter te laten passeren: 

 sluiten van de in- en uitrit van de parking van de GB (een bewoner) 

 verplaatsen of verwijderen van de verkeerslichten aan Eldi en Oxfam 
Wereldwinkel (twee bewoners). 

Anderzijds opperen Welzijnsoverleg, ACW en dekenij �t Pleintje dat parkeren aan 
twee zijden net snelheidsremmend werkt en zo de veiligheid toch verhoogt, �s avonds 
bijvoorbeeld wordt gevlamd op de Brugsesteenweg. 

2. De oversteekplaats aan de post en aan de eindhalte van lijn 3 

KWB Mariakerke-centrum, het welzijnsoverleg, buurthuis De Vuist, dekenij �t 
Pleintje en zeven bewoners oordelen dat de oversteekplaats aan de eindhalte van lijn 3 
aan de post in het midden van de Brugsesteenweg gevaarlijk is. De automobilisten die 
van de brug komen, halen een hoge snelheid. 

Bewoners stellen voor: 

 een rotonde aan de post (KWB Mariakerke-centrum, buurthuis De Vuist en 
drie bewoners) 

 een versmalling aan de brug: �een poort om het verkeer te dempen� (dekenij 
�t Pleintje) 

 de eindhalte verplaatsen naar de herstelde Claeys-Bouüaertlaan (een 
bewoner) 

 verkeerslichten plaatsen (een bewoner). 
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Veiligheid op de 

weg (vervolg) 
Trekweg 

Enkele scholen, oudervereniging De Brug, buurthuis De Vuist en vijf bewoners 
bestempelen de Trekweg als verkeersonveilig. De zone 30 dwingt er geen 
verkeersveiligheid af. Bewoners worden geconfronteerd met afgereden spiegels, 
nachtelijke aanrijdingen, frontale botsingen door te hoge snelheden. De Trekweg is 
een deel van de fietsroute Vlaanderen en van de groenas (bijgevolg veel fietsers en 
wandelaars), maar tegelijk ligt de weg op de verkeersas Vinderhoute-stadscentrum. 
�Doordat de Trekweg een vluchtweg is met aan de ene zijde geen hinder, rijdt het 
verkeer er gemakkelijk 70 km/u.� Dat zorgt voor een gevaarlijke schoolomgeving aan 
de basisschool De Brug, waar zich bovendien een muziekschool en een bibliotheek 
bevindt. Veel kinderen maken gebruik van de Trekweg. 

Bewoners stellen voor: 

 het doorgangsverkeer uit Vinderhoute afleiden via de Vinderhoutsedam, in 
combinatie met plaatselijk verkeer in het laatste deel van de Trekweg 
(oudervereniging De Brug en buurthuis De Vuist) 

 eenrichtingsverkeer met verkeersremmers, een voetpad en een fietspad 
(enkele scholen en twee bewoners) 

 geen eenrichtingsverkeer alleen: dat verhoogt de snelheid (oudervereniging 
De Brug) 

 een wegversmalling (oudervereniging De Brug) 

 het verkeer uit Vinderhoute naar de Bosstraat in Drongen-Luchteren sturen 
en zo naar de R4 (een bewoner). 

Verkeersas Beekstraat-Amand Casier de ter Bekenlaan-Mariakerkeplein 

Bewonersgroep Beekstraatdries, het welzijnsoverleg, buurthuis De Vuist en zes 
bewoners zijn van mening dat de as Beekstraat-Amand Casier de ter Bekenlaan-
Mariakerkeplein onveilig is door de verkeersdrukte. �Het gevaarlijke en drukke 
doorgangsverkeer tast de leefbaarheid van de woonbuurt aan.� De verkeersas 
(inclusief dorpskern en schoolomgeving) wordt actief gebruikt door verkeer van en 
naar de R4. Bovendien houdt niemand zich aan de 50 of 30 km/u. 

Bewoners stellen voor: 

 meer snelheidscontroles (twee bewoners) 

 meer maatregelen om het doorgangsverkeer te hinderen (buurthuis De Vuist) 

 een verbetering van de rotonde aan het Mariakerkeplein (twee bewoners) 

Bewoners vragen: 

 Blijft de op- en afrit van de R4 bestaan? (bewonersgroep Beekstraatdries) 

Elfnovemberstraat 

Enkele scholen, buurthuis De Vuist en zeven bewoners vinden de Elfnovemberstraat 
onveilig. �De verkeersdrukte van het doorgangsverkeer maakt de schoolomgeving 
steeds onveiliger.� Ze kaarten de nood aan een veiligere schoolomgeving aan. 
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Veiligheid op de 

weg (vervolg) 
Bewoners stellen voor: 

 een woonerf maken van de schoolomgeving met enkel plaatselijk verkeer 
voor de school, dat dan terug naar de Claeys-Bouüaertlaan rijdt. Met andere 
woorden: geen doorgaand verkeer meer door de Elfnovemberstraat, dat 
bovendien uitmondt aan het chaotische Maurice Claeysplein met de 
secundaire school. (buurthuis De Vuist) 

 een verkeersdrempel voor de school (een bewoner). 

Eenrichtingsverkeer 

Twee bewoners waarderen de eenrichtingsstraten in de deelgemeente. Een bewoner 
meldt dat het eenrichtingsverkeer in Tussen Heirwegen nutteloos is omdat dat een 
brede en rustige weg is. Iemand wil graag eenrichtingsverkeer in de De 
Hemptinnelaan (naar analogie met de Oranjerielaan). Tot slot stelt een bewoner 
eenrichtingsverkeer voor in de Driesdreef. �De weg is te smal, waardoor de bermen 
kapot gereden worden.� 

Kruispunten 

Volgende kruispunten vinden bewoners/verenigingen onveilig: 

 Eeklostraat-Groenestaakstraat; voorstel is een rotonde (buurthuis De 
Vuist) 

 Beekstraat-Beekstraatdries; voorstel is een zebrapad (bewonersgroep 
Beekstraatdries) 

 het heraangelegde kruispunt Kantstraat-Spellewerkstraat-Adriaan 
Pietersstraat (een bewoner) 

 Tussen Heirwegen-Blanquaertstraat, als je uit Tussen Heirwegen komt; 
voorstel is een spiegel (een bewoner) 

 Trekweg-Uranusstraat; voorstel is een spiegel (een bewoner) 

 Elfnovemberstraat-Juliaan Braeckeleirsstraat in het kader van de 
schoolomgeving (enkele scholen). 

En verder� 

 melden bewonersgroep Beekstraatdries en een bewoner dat de eindhalte van 
de bus aan de Beekstraat onveilig is zonder oversteekplaats  

 vindt een bewoner de Oranjeboomstraat onveilig door het drukke 
doorgangsweg van en naar de R4 

 duiden enkele scholen erop dat de Petrus Meirestraat te smal is (ze stellen 
voor om de parkeerplaatsen te verwijderen) 

 vraagt bewonersgroep Beekstraatdries een bord �Woonzone met kinderen� in 
de Beekstraat. 
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Snelheid op de 

wegen 
Vijftien bewoners vinden de zone 30 positief. �Jammer genoeg wordt die nergens 
gerespecteerd.� Daarom is er nood aan meer sensibilisatie en meer controle volgens 
hen. Drie bewoners stellen voor om zone 30 af te dwingen met rijbaankussens, 
asverschuivingen, verkeersdrempels. Een bewoner klaagt dan weer over een teveel 
aan drempels. 

Zes bewoners vinden zone 30 negatief, want: het veroorzaakt pollutie (een bewoner), 
het stoort en dwingt geen respect meer af (vier bewoners) en het is in sommige straten 
te langzaam zoals in de Oranjeboomstraat (een bewoner). Iemand suggereert om zone 
30 enkel in te richten in de schoolomgevingen. 

Volgens vier bewoners wordt er te snel gereden in de Zandloperstraat: �De zone 30 
wordt er niet gerespecteerd en is eigenlijk te langzaam voor die straat.� De bewoners 
stellen voor: geschrankt parkeren, installatie zone 50, snelheidscontroles. 

Twee bewoners zijn van mening dat er in de straten rond het landschapspark Groene 
Velden, bijvoorbeeld in de Vinderhoutsedam (70 km/u), te snel gereden wordt. De 
voorstellen zijn: drempels, eenrichtingsverkeer en het verkeer omleiden naar de 
Bosstraat en zo naar de R4. 

En verder� 
 meldt een bewoner dat er te snel gereden wordt in de Uranusstraat (voorstel 

verkeersremmers) 

 meldt dekenij �t Pleintje dat er �s avonds op de Brugsesteenweg gevlamd 
wordt. 

 
Voetpaden Negen bewoners en ACW klagen over de slechte voetpaden in Mariakerke. 

�Greppels en riolen zorgen ervoor dat de voetpaden niet altijd toegankelijk zijn, zeker 
niet voor jonge kinderen, ouderen en gehandicapten. Bovendien moeten we in vele 
gevallen op straat stappen, wat gevaarlijk is.�  

KWB Mariakerke-centrum en drie bewoners vinden dat er te weinig voetpaden zijn. 
�Graag voetpaden in plaats van bermen, die bij regenweer onbruikbaar zijn.� 
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Voetpaden 

(vervolg) 
Waar specifiek vragen bewoners een aanpak van de voetpaden? 

 Enkele scholen, oudervereniging De Brug en vijf bewoners uiten de nood aan 
een voetpad op de Trekweg, vooral voor de kinderen die er naar school gaan. 

 �Doordat de Oranjeboomstraat een drukke doorgangsweg geworden is, is 
het gevaarlijk voor voetgangers, die er op de rijweg moeten lopen.� Dat 
vinden drie bewoners, die daar een voetpad wensen. 

 Een voetpad is volgens twee bewoners nodig in Zuidbroek, omdat het een 
belangrijke verbindingsweg wordt tussen het park Claeys-Bouüaert en het 
landschapspark Groene Velden. 

 Bewonersgroep Beekstraatdries en een bewoner zouden een voetpad op prijs 
stellen in de Beekstraat aan de kant van de Beekstraatdries tot aan de brug. 

 Verdere straten waar de voetpaden aangepakt moeten worden, zijn: 
Vliegpleinkouter, Rodonkstraat, Planetenwijk, Amand Casier de ter 
Bekenlaan, Mariakerkeplein aan de zijde van de kerk. 

 Een bewoner geeft aan dat er nood is aan voetgangerslichten aan de 
oversteekplaats aan het dienstencentrum in de Paul Van Tieghemlaan. 

Tot slot geven twee bewoners aan dat het moeilijk oversteken is aan de GB op de 
Brugsesteenweg. Ze vragen er een zebrapad en een verkeerslicht. 

 
Fietsen Twaalf bewoners stellen dat het onveilig fietsen is op sommige plekken in 

Mariakerke door slecht aangelegde fietspaden of door het ontbreken van fietspaden of 
fietsstroken. 

Bewoners stellen voor: 

 om fietsstroken van de rijweg te scheiden met fysische hindernissen, zoals 
de betonblokken op de Beekstraatbrug (een bewoner) 

 meer verkeersvrije of autoluwe straten voor voetgangers en fietsers, zoals de 
doorsteek van de sporthal Bourgoyen naar de Oktaaf Van Dammestraat, om 
zo de drukke Brugsesteenweg te vermijden (twee bewoners). 

Jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De Koala�s, het welzijnsoverleg en vijf 
bewoners daarentegen vinden Mariakerke fietsvriendelijk mits enkele heikele 
punten. Drie bewoners geven aan dat er een goede fietsverbinding is van Mariakerke 
naar het stadscentrum via de �fietstunnels�. Twee andere bewoners waarderen de 
fietspaden in Mariakerke. 

Waar in Mariakerke is het volgens bewoners gevaarlijk om te fietsen? 

 Jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De Koala�s, het welzijnsoverleg, 
dekenij �t Pleintje en vijf bewoners zijn van mening dat je op de 
Brugsesteenweg niet veilig kan fietsen: � Je stapt er best af.� Vier bewoners 
stellen voor om een rij parkeren af te schaffen en fietspaden in de plaats aan 
te leggen. Volgens hen is er voldoende parkeergelegenheid in de zijstraten. 

 Enkele scholen, oudervereniging De Brug en vijf bewoners melden dat 
fietsen op de Trekweg gevaarlijk is door het snelle doorgangsverkeer: �De 
zone 30 wordt er niet gerespecteerd.� Het gevolg is dat de kinderen uit de 
omgeving niet alleen naar school kunnen fietsen: �Zelfs vanuit de 
Planetenwijk moeten ze door de ouders gebracht worden.� 
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Fietsen (vervolg)  Jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De Koala�s, buurthuis De Vuist en 

vier bewoners stellen dat het onveilig fietsen is op het Mariakerkeplein. 
Jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De Koala�s en een bewoner vinden de 
kleine rotonde gevaarlijk. Een bewoner stelt er een aparte fietsstrook voor. 
Buurthuis De Vuist en een bewoner melden dat auto�s de pas van de fietsers 
afsnijden in de bocht ter hoogte van de �den Boer� (café Sint-Cornelius).  
�Verder zijn de kasseisteentjes aan het Mariakerkeplein glad en gevaarlijk 
voor fietsers�, volgens buurthuis De Vuist en een bewoner. 

 De bewonersgroep Beekstraatdries, dekenij �t Pleintje en vier bewoner geven 
aan dat veel chauffeurs, die van de R4 komen, op het fietspad in de 
Beekstraat stilstaan om er de weg te vragen. Dat is gevaarlijk voor fietsers 
die van de Beekstraatbrug komen aan een hogere snelheid. Daarom 
suggereren ze een aanduiding van het fietspad én een betere bewegwijzering 
naar het industriegebied van Mariakerke en naar Mariakerke-centrum.  

 Volgens twee bewoners durven kinderen in de Amand Casier de ter 
Bekenlaan niet fietsen door de bussen en het drukke doorgangsverkeer van 
en naar de R4: �Als fietser dien je er gewoon als snelheidsremmer.� 

 Jeugdhuis Chez Choseke en De Koala�s melden dat het gevaarlijk is voor 
fietsers in de Elfnovemberstraat. 

 Iemand haalt aan dat het fietspad in de Zandloperstraat in slechte staat is. 

 Een bewoner is tevreden met het blauwe brugje als verbinding naar 
Mariakerke-oost. ACW relativeert en stelt dat het brugje gevaarlijk is bij het 
oversteken van de N9. 

 Tot slot stelt een bewoner voor om fietsstallingen in de zijstraten van de 
Brugsesteenweg te plaatsen en daarvoor twee parkeerplaatsen te elimineren. 
�Dan moeten onze fietsen niet altijd voor de deur of in de smalle gang staan.� 

 
Staat van de 

wegen 
Vijftien bewoners zijn van mening dat de wegen er in Mariakerke slecht bijliggen. 

Anderzijds vindt iemand dat het beter wordt met de wegen in Mariakerke. 

Jeugdhuis Chez Choseke, scoutsgroep De Koala�s en zeven bewoners vragen een 
heraanleg van de Vliegpleinkouter met meer groen en parkeerstroken. 

De redenen voor een heraanleg zijn volgens hen: 

 problemen met de regenwaterafvoer (er zijn namelijk geen �waterslikkers�): 
�Zo staat bij hevige regen de straat aan de splitsing met de Oranjeboomstraat 
volledig onder water.�  

 Ontbreken van een voetpad of zachte berm. Naast de rijweg is wel zand. �Na 
regenval komen daar in de modder meer en diepere putten bij.� Kinderen 
moeten daardoor op de rijweg lopen, wat gevaarlijk is. 
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Staat van de 

wegen (vervolg) 
Welke wegen kunnen een heraanleg gebruiken? 

 Elfnovemberstraat (KWB Mariakerke-centrum, dekenij �t Pleintje en vier 
bewoners)  

 Satijnstraat (KWB Mariakerke-centrum, ACW en vier bewoners) 

 Oranjeboomstraat (twee bewoners) 

 Blanquaertstraat (twee bewoners) 

 Verschansingsstraat (een bewoners) 

 Werkstraat (een bewoner) 

 Planetenwijk (een bewoner) 

de eikendreef tussen de Mariakerkebrug en de parking van het atheneum: een 
verharding omdat de putten gevaarlijk zijn voor de vele fietsende kinderen (een 
bewoner) 

 
Openbaar 

vervoer 
Voor het welzijnsoverleg en zestien bewoners zijn er goede busverbindingen vanuit 
Mariakerke, specifiek dan naar het stadscentrum. Iemand suggereert gratis openbaar 
vervoer voor iedereen. 

Toch zijn er enkele bemerkingen: 

 Jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De Koala�s, enkele scholen, ACW, 
dekenij �t Pleintje en vier bewoners geven aan dat er geen goede verbinding 
bestaat van Mariakerke naar het Sint-Pietersstation. �Lijn 9 rijdt namelijk 
eerst heel Mariakerke rond. Ofwel moeten we bus 3 en tram 4 nemen, wat �s 
avonds en in het weekend een uur kan duren.� Iemand stelt voor dat een bus 
van Mariakerke naar het Sint-Pietersstation rijdt langs de R4. 

 Volgens drie bewoners is er een slechte busverbinding voor de oudere 
bewoners van de Zandloperstraat: �Die moeten een kilometer stappen voor 
een halte van lijn 3.� Twee bewoners stellen voor dat de bus een lus maakt via 
de Zandloperstraat. Iemand vraagt een lus via de Vliegpleinkouter. 

 ACW en dekenij �t Pleintje vinden dat er te weinig verbindingen 
Mariakerke-oost- Mariakerke-centrum zijn. 

 Enkele scholen en een bewoner melden een slechte busverbinding voor de 
oudere bewoners die in het midden van de Planetenwijk wonen. 

 Iemand vraagt een hogere frequentie van lijn 6. 

 Een bewoner oordeelt dat de frequentie van lijn 3 te hoog is. �De bussen zijn 
storend voor de bewoners van de dorpskom vanaf 20u.� Zij vragen een 
drastische vermindering van het aantal bussen na 20u. 
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Verkeer, Vervolg 

 
Parkeren ACW en drie bewoners vinden de park & ride aan Mariakerkebrug een goed idee. 

�Maar die staat altijd vol.� Daarom stelt een bewoner voor om een park & ride te 
installeren aan het kruispunt van de Mariakerksesteenweg met de Beekstraat.  

Het welzijnsoverleg en twee bewoners melden wild parkeren aan de school in de 
Zandloperstraat door een tekort aan parkeerplaatsen. 

En verder� 

 staat volgens dekenij �t Pleintje en enkele scholen alles langs de 
Brugsesteenweg en aan het Maurice Claeysplein ook altijd vol geparkeerd 

 zijn er volgens een bewoner te weinig parkeerplaatsen aan de post 
 zijn er volgens een bewoner te weinig parkeerplaatsen aan het landschapspark 

Groene Velden. 
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Inleiding 74 bewoners van de 181 inwoners van Mariakerke-centrum die reageerden, 

samen met enkele scholen, bewonersgroep Beekstraatdries, KWB Mariakerke-
centrum,welzijnsoverleg, cultuurplatform Mariakerke, jeugdhuis Chez Choseke, 
scoutsgroep De Koala�s, chiro Sint-Jan-Berchmans, heemkunige kring Marka, 
ACW, buurthuis De Vuist, dekenij �t Pleintje, koor Lauda Sion, de 
Seniorenraad, koor Arabesk, chiro Onze-Lieve-Vrouw, Danswyzer, Haagenkoor 
en buurtcomité Planetenwijk geven hun mening over het gemeenschapsleven in 
Mariakerke. 

 
Gemeen-

schapsgevoel 
Acht bewoners geven aan in Mariakerke een aangename mix van jongeren en 
ouderen te vinden in Mariakerke. �Bovendien is het er prettig wonen�, vervolgen ze, 
�door de vriendelijke sfeer en de samenhorigheid bij de inwoners.�  

Buurtwerking en sociale contacten 

Toch kaarten ACW, het welzijnsoverleg, dekenij �t Pleintje en tien bewoners de nood 
aan meer sociale contacten aan. Ze vragen meer buurtwerking en 
buurtactiviteiten, waar bewoners elkaar kunnen leren kennen. �Dat moet de 
verzuring tegengaan.� Mariakerke is volgens hen een slaapgemeente aan het worden. 
Volgens dekenij �t Pleintje wonen mensen graag in Mariakerke, maar komen ze niet 
zo graag meer buiten. Drie bewoners willen de vroegere braderijfeesten, 
rommelmarkten en de avondmarkt/jaarmarkt langs de Brugsesteenweg terug. 

Bewoners stellen voor: 

 om het �zorgdraaggevoel� en het buurtgevoel te stimuleren door bijvoorbeeld 
bewoners zelf de bloemperken te laten verzorgen 

 om het (rijke!) verenigingsleven meer bekend te maken omdat mensen de 
stap niet zelf zetten  

 om stedelijke buurtwerking op te starten om de verdoken armoede langs de 
Brugsesteenweg aan te pakken (dekenij �t Pleintje).  

Twee bewoners relativeren dat en vinden dat er veel socio-culturele initiatieven 
plaatsvinden in de deelgemeente. 

 
Mariakerke-
centrum en 
Mariakerke-

oost 

Het welzijnsoverleg en een bewoner zijn van mening dat er een kloof is tussen 
Mariakerke-centrum (vóór de brug, komende van de stad) en Mariakerke-oost 
(over de brug en in de volksmond Kolegem genoemd). Het voorstel van een bewoner 
is: de Mariakerkebrug vervangen door een platte brug, zodat er een eenheid komt 
tussen de beide delen van Mariakerke. �Die piste zal ook een eenheid vormen tussen 
het Claeys-Bouüaert en het Roelandbos. Zo wordt ook de N9 een onderdeel van 
Mariakerke-centrum.� 

Anderzijds geeft een bewoner aan dat er wel een eenheid is, dat het verenigingsleven 
uit Mariakerke-oost gelinkt is aan het verenigingsleven van Mariakerke-centrum: 
�Vele organisaties uit de beide delen van Mariakerke werken samen�. 

Vervolg op volgende pagina 



Stad Gent  Gebiedsgerichte Werking 

Verslag van Consultatie Mariakerke 23 mei 2006 - 25 - 

Gemeenschapsleven, Vervolg 

 
Ontmoetings-

kansen 
Openbaar groen en speelruimte 

Twee bewoners stellen de vele speelgelegenheden en het groen voor kinderen erg op 
prijs. �Mariakerke is een kindvriendelijke deelgemeente�. 

Er is ook voldoende ruimte voor jongeren, om elkaar te ontmoeten in een 
aangename en groene omgeving. Het park Claeys-Bouüaert en vooral de terreinen 
errond worden door twee bewoners gewaardeerd: �Elk weekend vinden er partijtjes 
voetbal plaats tussen Turken, Algerijnen en Belgen. De perfecte plaats voor 
integratie.� Kinderen en jongeren geven aan dat je in Mariakerke goed kan fietsen, 
skaten, rollerbladen in de buurt en op pleintjes. Verder vinden kinderen en tieners het 
�Pisboske� leuk om in te fietsen. 

�Toch�, relativeren enkele scholen en twee bewoners, �ontbreekt er een speelplein 
voor de kinderen uit de zijstraten van de Brugsesteenweg.� Volgens hen is er daar te 
weinig buurtgroen en speelruimte. Hun voorstel is om aan de Fluweelstraat een 
speelruimte in te richten.  

Aanbod verenigingen 

Twaalf bewoners, het welzijnsoverleg en KWB Mariakerke-centrum zijn tevreden 
met de vele verenigingen en hun initiatieven in de deelgemeente. �Wel�, vervolgt het 
welzijnsoverleg, �zijn er te weinig media om de activiteiten van de vele verenigingen 
bekend te maken. Een lokaal krantje is daarvoor belangrijk.� 

Volgens vijf bewoners is er een ruim aanbod aan jeugdverenigingen. Toch zijn er 
volgens twee bewoners weinig stimulansen voor tieners. Jongeren geven aan dat er in 
de vakanties weinig te doen is, behalve de sportkampen en de kampen van de 
jeugdbeweging. Mariakerkse jongeren gaan wel naar jeugdhuis Chez Choseke, dat net 
op Drongens grondgebied ligt. 

De seniorenraad en een bewoner waarderen �de club� van de 55+ers in het clubhuis. 
Wel vragen de Seniorenraad en twee bewoners meer 50+-activiteiten (zoals een 
dansavond). 

Een bewoner waardeert het buurtcomité Planetenwijk. 

Twee bewoners stellen het parochiale leven op prijs. 

Iemand mist een hobbyvereniging. 

Een bewoner kijkt uit naar een dansvereniging. 

En verder� 

 vraagt een bewoner meer kansen om een speelstraat te kunnen inrichten 

 zouden vier bewoners en enkele scholen speelpleinwerking op prijs stellen 

 stoort een bewoners zich de crossers op de terreinen aan het Claeys-Bouüaert 
 vraagt iemand een zwemvijver en een plaats voor een kampvuur. 
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Cultuur Mariakerke heeft een eigen cultureel patrimonium en een levendige lokale cultuur, 

dat behouden moet blijven en uitgebreid mag worden volgens enkele scholen, ACW, 
het welzijnszorg en vijf bewoners. Vooral de toneelgroep Nut en Vermaak wordt 
gewaardeerd. �De lokale cultuur kan groeien, mits een zaal en een medium om de 
cultuur bekend te maken.� 

�Maar ook heel belangrijk�, vinden twee bewoners en buurthuis de Vuist, �is de 
belangrijke link van Mariakerke met het stadscentrum, vooral door de goede 
bereikbaarheid.� 

De aanwezigheid van de bibliotheek stellen vier bewoners en de Mariakerkse 
kinderen en jongeren enorm op prijs. �De bibliotheek is een fijne plek, hij is groot, 
mooi, licht en de boeken zijn niet altijd uitgeleend zoals aan de Zuid.� Buurthuis De 
Vuist is van mening dat de bibliotheek niet centraal genoeg ligt en te klein is. Het 
buurthuis stelt een herbestemming voor (bijvoorbeeld in de Elfnovemberstraat in de 
oude wasserij).  

 
Accommodatie 

en 
ondersteuning 

Polyvalente zaal 

De heemkundige kring Marka, chiro Sint-Jan-Berchmans, jeugdhuis Chez Choseke, 
scoutsgroep De Koala�s, buurtcomité Planetenwijk, enkele scholen, het 
welzijnsoverleg, ACW, buurthuis De Vuist, dekenij �t Pleintje, KWB Mariakerke-
centrum, Haagenkoor, koor Arabesk, chiro Onze-Lieve-Vrouw, Danswyzer en 25 
bewoners zijn van mening dat er nood is aan een polyvalente zaal met podium en 
met infrastructuur voor driehonderd mensen: voor jongeren om te fuiven (�er is jeugd 
met hopen in Mariakerke�), voor toneelvoorstellingen, voor culturele activiteiten, 
voor feesten, voor grote evenementen van verenigingen, enz. 

Momenteel is geen zaal beschikbaar: �Het parochiehuis is vervallen. De sporthal is 
niet brandveilig. In het atheneum mag het niet meer. Het clubhuis is te klein. Het 
Gildenhuis in Sint-Denijs-Westrem is te ver.� 

Bewoners stellen volgende locaties voor: 

 de oude IVAGO-gebouwen op de grens Mariakerke-Gent langs de N9 in de 
Staakskensstraat (een bewoner) 

 de lege gebouwen van drukkerij Van Melle (dekenij �t Pleintje en twee 
bewoners) 

 het clubhuis aan de achterzijde uitbreiden voor een podium: de 
volkstuintjes kunnen verhuizen naar de Vinderhoutsedam (heemkundige 
kring Marka, dekenij �t Pleintje, KWB Mariakerke-centrum en twee 
bewoners). 

Kleinere zalen, lokalen en vergaderzalen 

�Ook aan lokalen en vergaderzalen is nood�, melden buurthuis De Vuist, KWB 
Mariakerke-centrum en vier bewoners. Het Cultuurplatform stelt dat er voldoende 
zijn. 
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Accommodatie 

en 
ondersteuning 

(vervolg) 

Koor Lauda Sion, Haagenkoor, buurtcomité Planetenwijk, KWB Mariakerke-
centrum, heemkundige Kring Marka, de seniorenraad, Cultuurplatform Mariakerke, 
Danswyzer en een bewoner vragen een betaalbare kleinere zaal voor zo�n honderd 
man. 

ACW, buurthuis De Vuist en enkele scholen klagen over het feit dat het kasteel 
Claeys-Bouüaert geclaimd wordt door het Centrum voor Jonge Kunst (CJK), een 
vereniging die niet eigen is aan Mariakerke omdat ze geen gemeenschapsactiviteiten 
uitoefent. �Nochtans is het kasteel een gebouw dat net wel heel eigen is aan 
Mariakerke.  

Verder merkt ACW op dat het clubhuis verhuurd zou moeten worden mét 
infrastructuur. ACW vindt ook dat de zalen in het Kollekasteel te duur zijn. 

Stimuleren van initiatieven 

De vraag naar meer buurtactiviteiten en buurtcontacten is vrij groot in Mariakerke 
(zie boven). Bewonersgroep Beekstraatdries en een bewoner vinden dat het sociale 
contact tussen de bewoners van Mariakerke stimulansen kan gebruiken. Mensen in 
Mariakerke vragen naar buurtfeesten, straatevenementen en bewonersinitiatieven. 
�Alleen zou wat ondersteuning, financieel als logistiek, meer dan welkom zijn.� Ook 
ACW stelt dat het verenigingsleven meer ondersteuning zou moeten krijgen, vermits 
het een belangrijke factor is tegen de verzuring. 

Bewoners stellen voor: 

 feestcheques voor kleinschalige activiteiten (bewonersgroep Beekstraatdries) 

 meer kanalen om het aanbod van het verenigingsleven bekend te maken, 
bijvoorbeeld infopanelen op diverse plaatsen in de deelgemeente (het 
welzijnsoverleg, KWB Mariakerke-centrum en een bewoner).  

Verder stelt een bewoner voor de Gentse Feesten gratis te maken. 

 
Vrije tijd �Mariakerke is een ideaal recreatiegebied door de aanwezigheid van het Claeys-

Bouüaert, de Groene Velden en de Bourgoyen�, dat vinden de KBG van Drongen en 
een bewoner. 

Twee bewoners, ACW, buurthuis De Vuist en het welzijnsoverleg halen aan dat er 
voldoende sportgelegenheid is. De sporthal Bourgoyen wordt gewaardeerd. Iemand 
vraagt een zwembad bij de sporthal. Enkele scholen en een bewoner melden een 
tekort aan sportfaciliteiten in Mariakerke: �De sportzalen, ook die van de scholen, 
zitten altijd vol.� ACW meldt dat de parochiesporthal een goede zaak is voor de 
verenigingen, die er goedkoop kunnen sporten. Een andere bewoner kaart het gebrek 
aan competitieve sportmogelijkheden aan. 
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Onderwijs, zorg en opvang 

 
Inleiding Veertien bewoners van de 181 en bewonersgroep Beekstraatdries, enkele 

scholen, welzijnsoverleg, dekenij �t Pleintje en buurthuis De Vuist uit 
Mariakerke-centrum geven hun mening over het onderwijs in Mariakerke. 

Zes bewoners van de 176 en enkele scholen, het welzijnsoverleg, buurthuis de 
Vuist en dekenij �t Pleintje uit Mariakerke-centrum geven hun mening over zorg 
en opvang in Mariakerke. 

 
Onderwijs & 

leren 
�Er is een ruim en goed aanbod van onderwijs�, dat vinden zeven bewoners, het 
welzijnsoverleg, dekenij �t Pleintje, buurthuis de Vuist en enkele scholen. Buurthuis 
de Vuist en dekenij �t Pleintje merken daarbij op dat die scholen veel kinderen 
aantrekken uit andere (deel)gemeenten. 

Enkele bemerkingen van bewoners daarbij: 

 er is nood aan meer controle op de schoolgaande jeugd: overlast door 
zwerfvuil en vandalisme, meer specifiek dan rond het koninklijk atheneum in 
de Amand Casier de ter Bekenlaan (twee bewoners), rond de secundaire 
school in de Zandloperstraat (twee bewoners) 

 een voorstel is om de schoolgebouwen buiten de schooluren ter beschikking 
te stellen van verenigingen uit de deelgemeente (bewonersgroep 
Beekstraatdries) 

 En verder� 
 is het positief dat er een muziekschool is (enkele scholen en acht bewoners) 

 waarderen enkele scholen het natuur- en milieueducatieve aanbod van de 
Bourgoyen 

 vragen twee bewoners een kinderboerderij in de deelgemeente. 

 
Zorg & opvang Kinderopvang 

Er is een tekort aan kinderopvang voor kleine kinderen tot drie jaar. Er is geen 
stedelijk aanbod. Dat is de mening van twee bewoners, buurthuis de Vuist en het 
welzijnsoverleg. �De opvanggezinnen zijn volzet en er zijn maar twee crèches in de 
deelgemeente, met lange wachttijden.� 

Vakantieopvang 

�Er is geen vakantieopvang in Mariakerke�, melden een bewoner, het welzijnsoverleg 
en enkele scholen. 

Buitenschoolse opvang 

�Er is in Mariakerke nood aan buitenschoolse opvang�, geeft een bewoner aan. 

Bejaardenopvang 
�Er zijn geen voorzieningen voor bejaarden in de deelgemeente: geen bejaardenhomes 
en geen serviceflats.� Dat geven zes bewoners, enkele scholen, dekenij �t Pleintje en 
het welzijnsoverleg aan. Iemand stelt voor om in het voormalige Van Melle een 
bejaardenhome of serviceflats in te richten. 
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Wonen 

 
Inleiding Vijftien bewoners van de 181 uit Mariakerke-centrum die reageerden, en enkele 

scholen, ACW, buurthuis De Vuist, KWB Mariakerke-centrum en dekenij �t 
Pleintje hebben een mening over wonen in Mariakerke. 

 
Woningmarkt �De hoge huur- en koopprijzen van de huizen zorgen ervoor dat jongeren moeten 

verhuizen uit �hun� deelgemeente.� Dat is de mening van twee bewoners, enkele 
scholen, ACW en dekenij �t Pleintje. 

Verder is er volgens ACW een tekort aan appartementen. �Die zouden nochtans in 
het centrum goed gelegen zijn, namelijk vlakbij het openbaar vervoer.� Om diezelfde 
redenen zijn, volgens ACW, ook verkavelingen geschikt in Mariakerke. Buurthuis 
De Vuist sluit zich daarbij aan: �De verstedelijking dringt door tot in Mariakerke, 
maar de woningen zijn niet meer in functie van de jonge gezinnen�. En ook dekenij �t 
Pleintje vindt dat er nood is aan nieuwe woningen in Mariakerke. 

Volgens ACW en welzijnsoverleg is er ook een tekort aan sociale woningen. 

Toch vragen vijf bewoners een bouwstop in de deelgemeente, zodat de open ruimte 
behouden kan blijven. 

 
Kwaliteit van 
de woningen 

KWB Mariakerke-centrum verklaart dat er geen verkrotte buurten zijn in de 
deelgemeente.  

Toch meldt een bewoner de verkrotting van de appartementen aan de Brugsesteenweg 
nr. 421. Ook dekenij �t Pleintje geeft aan dat er slechte woningen zijn in de wijk van 
�t Zandeken. 

 
Krakers Twee bewoners melden dat er krakers zijn in de leegstaande gebouwen van drukkerij 

Van Melle. 
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Winkelen en werken 

 
Inleiding Over winkelen en werken geven 28 bewoners van de 181 mensen die reageerden 

uit Mariakerke-centrum, en enkele scholen, ACW, buurthuis De Vuist, het 
welzijnsoverleg, KWB Mariakerke-centrum hun mening. 

 
Winkelen �Er is een goed winkelaanbod in Mariakerke. De middenstand bloeit er en de 

Brugsesteenweg wordt een echte winkelstraat.� Daarover zijn veertien bewoners, 
enkele scholen, KWB Mariakerke-centrum, het welzijnsoverleg en ACW het over 
eens. Enkele bewoners stellen de kringloopwinkel en de GB op prijs. Sommigen 
suggereren volgend extra aanbod: viswinkel, hobbywinkel (Veritas, Brico, Gamma), 
fietszaak, kledingzaak voor tieners en voor volwassenen. Iemand waardeert de 
winkels uit de stad, die bovendien gemakkelijk te bereiken zijn vanuit Mariakerke.  

Toch wordt gerelativeerd: 

 Volgens drie bewoners en enkele scholen is in de Planetenwijk nood aan een 
buurtwinkel. Er wonen immers veel ouderen in de wijk. Een voorstel is een 
buurtwinkel op de Trekweg. 

 Welzijnsoverleg en ACW vinden dat Mariakerke-oost een impuls moet 
krijgen. �Vele bewoners gaan naar Wondelgem om te winkelen�, dat melden 
ACW en buurthuis de Vuist. Maar voor de ouderen is dat te ver. Zij missen in 
Mariakerke-oost een supermarkt doordat de kleine zelfstandigen er 
verdwijnen. De GB in Mariakerke-centrum en de Delhaize in Wondelgem 
zijn voor hen te ver.  

 
Industrie Verder is een bewoner tevreden dat de industrie met haar vervuiling afwezig blijft in 

Mariakerke. 

 
Werken Het welzijnsoverleg meldt dat het voor de werklozen in Mariakerke positief zou zijn 

als er een interimkantoor zou zijn in de deelgemeente.  
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Veiligheid 

 
Inleiding Acht bewoners van de 181 en scoutsgroep De Koala�s, enkele scholen, 

ACW, buurthuis De Vuist en dekenij �t Pleintje uit Mariakerke-centrum 
geven hun mening over de veiligheid in Mariakerke. 

 
Algemeen Volgens buurthuis De Vuist en dekenij �t Pleintje is de veiligheid in Mariakerke in 

orde. 

 
Inbraken en 

diefstallen 
Enkele scholen geven aan dat er verschillende diefstallen waren in de scholen van 
Mariakerke. 

Het perceel van de GB in de Kantstraat wordt momenteel niet meer afgesloten. De 
poort is verwijderd. �Het gevolg daarvan is een reeks inbraken in de buurt bij de 
aangrenzende percelen.� De bewoner heeft klacht ingediend bij de politie, maar laat 
weten: �De politie zegt dat ze niets kan doen omdat het privé-terrein is.� 

Iemand geeft aan dat er meer in de woningen in Mariakerke-oost ingebroken wordt. 

Een andere bewoner dat er af en toe fietsen gestolen worden in garages of op de weg. 

 
Vandalisme Scoutsgroep De Koala�s laat weten dat hun lokalen af en toe aangepakt worden door 

vandalen: �Regenpijpen worden stuk gemaakt, gasflessen open gedraaid � en dat 
meestal op woensdagnamiddag.� 

Een bewoner meldt dat er regelmatig beschadiging is van geparkeerde auto�s. 

 
Drugs Een bewoner vraagt meer controle op de verdeling van weed en drugs. 

 
Onveiligheids-

gevoel 
Een bewoner en de seniorenraad voelen zich op bepaalde plekken onveilig, namelijk 
daar waar jongeren met velen samen zijn, zoals na schooltijd aan het Maurice 
Claeysplein, of op de openbare speelruimtes �s avonds (bijvoorbeeld op de terreinen 
van Claeys-Bouüaert, aan de sporthal Bourgoyen, in de Groene Velden ). Volgens 
hen is er te weinig sociale controle, omdat op vele plaatsen het buurtgevoel aan het 
verdwijnen is. 
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Veiligheid, Vervolg 

 
Politie ACW, buurthuis De Vuist, dekenij �t Pleintje, enkele scholen en een bewoner zijn van 

mening dat de politie in Ekkergem (voor inwoners Mariakerke-centrum) en in 
Wondelgem (voor inwoners Mariakerke-oost) te veraf is voor de bewoners van de 
deelgemeente Mariakerke. Ze stellen een wijkagent voor, die gekend is bij de 
inwoners, die ze regelmatig zien en een aanspreekpunt voor hen is. Dekenij �t Pleintje 
stelt voor om de politie te laten huisvesten in het dienstencentrum. 

Mariakerke heeft veel openbare ontmoetingsgelegenheden en speelpleintjes. Dat is 
goed. �Maar toch�, vindt een bewoner, �hebben die plekken �s avonds vooral nood aan 
de aanwezigheid van �blauw� op straat. Dat om de lawaaihinder en het vandalisme 
ongedaan te maken.� 

Een bewoner is tevreden over de politie, die regelmatig patrouilleert in de 
deelgemeente. 
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Dienstverlening 

 
Inleiding Acht bewoners van de 181 en enkele scholen, de seniorenraad, het 

welzijnsoverleg, ACW en buurthuis De Vuist uit Mariakerke-centrum geven hun 
mening over de dienstverlening in Mariakerke. 

 
Diensten-

centrum 
Het onthaal in het dienstencentrum van Mariakerke wordt door enkele scholen, de 
Seniorenraad en drie bewoners positief geëvalueerd. 

�Maar�, kaart het welzijnsoverleg aan, �het gebouw van het dienstencentrum is niet 
toegankelijk voor personen met een handicap.� 

�Bovendien�, gaan ze verder, �ontbreekt elke aanduiding naar het dienstencentrum.� 

ACW vraagt een uitbreiding van de openingsuren van het dienstencentrum. 

Buurthuis de Vuist is van mening dat het dienstencentrum niet centraal gelegen is. 

 
Stadswacht Twee bewoners stellen de Stadswacht op prijs. Er mogen volgens hen zelfs meer 

stadswachten zijn. 

 
Bereikbaarheid 

van andere 
diensten 

�Er zijn voldoende bereikbare diensten in de deelgemeente: banken, ziekenkassen, 
vakbonden, post�, vindt een bewoner. Iemand merkt op dat de bedeling van de post 
laat is en dat de loketten onderbemand zijn. Een andere bewoner is tevreden over de 
post. 

Het welzijnsoverleg stelt een doorverwijzingskaart voor, die de belangrijkste lokale 
contactpersonen en adressen verzamelt.  

Tot slot melden enkele scholen dat Kind & Gezin te veraf gelokaliseerd is, namelijk 
in de Brugse Poort.  
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Communicatie en afstemming 

 
Inleiding Twaalf bewoners van de 181 en jeugdhuis Chez Choseken, scoutsgroep De 

Koala�s, KWB Mariakerke-centrum, het welzijnsoverleg, heemkundige kring 
Marka, ACW, buurthuis de Vuist en dekenij �t Pleintje uit Mariakerke-centrum 
geven hun mening over de communicatie van en naar de Stad en over de 
afstemming van de diensten/werken. 

 
Signalen  De Gebiedsgerichte Werking wordt door acht bewoners onthaald als een 

positief initiatief. 

 Een bewoner en ACW vragen om de bewoners te verwittigen bij de aanvang 
van wegenwerken. �Dat gebeurt niet altijd.� Twee bewoners, dekenij �t 
Pleintje en heemkundige kring Marka klagen erover, dat alle wegenwerken 
veelal samenvallen en niet goed gepland zijn. Ze vragen een betere 
afstemming van de diensten op elkaar. 

 KWB Mariakerke-centrum, buurthuis De Vuist en ACW zijn van mening dat 
er nood is aan een aanspreekpunt van de Stad in plaats van de wirwar van 
diensten. Ze vragen meer duidelijkheid over de verschillende kanalen.  

 Stadsmagazine wordt positief geëvalueerd door een bewoner. Maar een 
bewoner, het welzijnsoverleg en KWB Mariakerke-centrum vinden ook dat 
een deelgemeente als Mariakerke een eigen lokale informatiekrant verdient: 
�Nu moeten we alle informatie zelf bijeenzoeken.� Bovendien kunnen dan, 
volgens KWB Mariakerke-centrum, ook de verenigingen daarvan gebruik 
maken om hun activiteiten bekend te maken voor alle inwoners van 
Mariakerke. 

 Jeugdhuis Chez Choseke en scoutsgroep De Koala�s zijn tevreden over de 
goede contacten en de informatie die ze ontvangen van de Stad. 

 ACW vindt dat er weinig informatie van de Stad uitgaat naar de inwoners 
van Mariakerke. 

 �De Stad bouwt de gedecentraliseerde communicatie af: dat wordt negatief 
onthaald bij de bewoners�, oordeelt een bewoner. 
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Verslag van consultatie 
Mariakerke-oost 

Inleiding 

 
Rangschikking Vooraleer we kijken welke signalen bewoners, geïnteresseerden en verenigingen uit 

Mariakerke-oost naar buiten brachten, geven we de hieronder de thema�s. 

De rangschikking van de thema�s geven aan welke thema�s de bewoners belangrijk 
vinden. 

Onderwerp reactie Aantal Op een totaal van % 
Mobiliteit en verkeer 75 109 68,81 

Leefomgeving 56 109 51,38 

Milieu en natuur 38 109 34,86 

Gemeenschapsleven 38 109 34,86 

Uitstraling wijk 34 109 31,19 

Economische structuur 18 109 16,51 

Vrije tijd 12 109 11,01 

Bevolkingssamenstelling 8 109 7,34 

Huisvesting 8 109 7,34 

Veiligheid 8 109 7,34 

Administratieve dienstverlening 7 109 6,42 

Communicatie 7 109 6,42 

Cultuur 5 109 4,59 

Onderwijs/leren 4 109 3,67 

Zorg en opvang 3 109 2,75 

Link met andere wijken of de stad 3 109 2,75  
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Signalen van bewoners en gebruikers 

 
Belangrijk DE TEKST DIE NU VOLGT, VERTOLKT DE MENING VAN DE 

BETROKKEN BEWONERS VAN MARIAKERKE-OOST. 
DE TEKST HIERONDER GEEFT NIET DE STANDPUNTEN VAN DE STAD 
WEER. 
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Uitstraling 

 
Signalen De rust is de voornaamste troef van Mariakerke-oost. Het wordt meer dan twintig 

keer spontaan aangeduid als positief element. Gelijkgestemde zielen spreken over 
�een stille wijk�, �een aangename wijk�, �een rustige wijk� of �het is er gezellig�.  

In tweede instantie ligt de nadruk op het �aanwezige groen�. Dat wordt eveneens 
meer dan twintig keer aangehaald als meerwaarde. 

Een paar bewoners vinden de landelijke sfeer en het kleinschalige karakter goed 
aan Mariakerke-oost. 

Een zestal bewoners halen het residentiële karakter van Mariakerke-oost aan als 
reden waarom ze er graag wonen. 

De aanwezigheid van kastelen en de nabijheid van het stadscentrum maken de lijst 
van redenen, waarom het er goed wonen is, af. 

Wat het uitzicht betreft, wordt de sombere aanblik van de Brugsevaart aangekaart. 
Enkele bewoners stellen voor om het unieke zicht op de drie torens uit te buiten. 
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Bevolking 

 
Signalen Er zijn relatief weinig opmerkingen over de samenstelling van de bevolking. Twee 

persoonlijke opmerkingen (in de positieve zin) gaan over het contact met de eigen 
buren of in de eigen verkaveling. 

Twee bevolkingsgroepen worden specifiek aangehaald: 

 allochtonen 
Een paar bewoners en de seniorenraad merken op dat er quasi geen 
allochtonen wonen in Mariakerke-oost (zonder er een waardeoordeel aan vast 
te hechten).  

 Krakers 
Drie bewoners kaarten de aanwezigheid van de krakers in de leegstaande 
IVAGO-gebouwen (Staakskensstraat) aan. Ze spreken over �overlast en 
verloedering�. Een bewoner stelt voor om ze te �verwijderen�. 
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Winkelen en werken 

 
Signalen De meeste reacties gaan over het tekort aan winkels en de moeilijke bereikbaarheid 

van grootwarenhuizen. Toch zijn er ook bewoners die vinden, dat er voldoende 
winkels zijn, of die het normaal vinden, dat er weinig winkels zijn in Mariakerke-oost 
en dat willen behouden. Die laatste zijn echter in de minderheid. 

Enkele opmerkingen gaan over de aanwezigheid van bedrijven in Mariakerke-oost. 
Ze klagen de hinder aan die de bedrijven veroorzaken in de woonwijken 
(bijvoorbeeld loodsen in de Molenwalstraat). 

Tot slot duidt iemand op het kleine aanbod aan tewerkstelling in Mariakerke. 
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Wonen 

 
Signalen Een aantal bewoners kaart de hoge grondbelasting/kadastraal inkomen in 

Mariakerke-oost aan. Een paar bewoners betreuren dat jonge mensen er nog moeilijk 
een betaalbare woonst of grond kunnen vinden. 

Andere opmerkingen (een vijftal) gaan over het residentiële karakter van 
Mariakerke-oost en vooral de schrik dat die in de toekomst zou verdwijnen. Ook in 
die richting gaat de opmerking van een bewoner: �Sommige straten moeten 
gevrijwaard kunnen worden en niet worden zoals genre Bevrijdingslaan of 
Phoenixstraat.� Iemand anders drukt erop dat Vijfhoek niet verkaveld mag worden 
maar een groene buffer moet worden. 

Twee bewoners vragen zich af wat er zal gebeuren met de oude gebouwen van 
IVAGO. 
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Leefomgeving 

 
Aanwezigheid 

groen 
De inwoners van Mariakerke-oost zijn erg begaan met hun directe leefomgeving. Dat 
blijkt uit het aantal keren dat ze dit onderwerp spontaan aanhalen. 

Het merendeel van de reacties zijn positief De uitschieter is de aanwezigheid van 
groen, dat veertig keer1 aangehaald wordt als positief element in Mariakerke-oost. 
Het gaat hier om de volgende reacties: 

 de helft waardeert het aanwezige groen zonder specificaties 

 een achttal reacties heeft het over de nabijheid van natuurparken zoals de 
Bourgoyen en de Groene Velden, meestal in functie van recreatie als lopen, 
wandelen, enz. 

 enkele reacties gaan over de parkzones, de bossen, de kasteeltuinen, de 
aanwezigheid van bomen, enz. 

Een enkeling vindt dat er te weinig groen is in Mariakerke-oost. 

Andere negatieve opmerkingen gaan over de bomen aan de rand van de straat, die 
het voetpad omhoog duwen (zoals in de Steengoedstraat) en die heel wat 
bladerenafval tot gevolg hebben.  

Twee opmerkingen gaan over het privé-bosje tegenover het Parkkaffee: zij vragen 
om daar een openbare groenzone te maken, want momenteel wordt het bosje volgens 
hen niet goed onderhouden. 

En verder over recreatief groen: 

 �er zijn te weinig groene looplijnen�  
 graag fietsers buiten houden in de Bourgoyen en in de Vinderhoutse Bossen� 
 iemand vraagt om af te zien van het plan een landschapspark aan te leggen, 

want �men heeft hier blijkbaar nog geen geld om de wegen te onderhouden�  
 �een voorstel is om de regels strikter laten naleven in de Bourgoyen� 
 �het park Claeys-Bouüaert en alles in de omgeving moet zeker blijven� 

 
Sluikstort en 

zwerfvuil 
Een tiental reacties gaat over het teveel aan zwerfvuil en/of sluikstort. De bermen 
aan de Mariakerkebrug worden meermaals aangehaald. Iemand vraagt om het 
bederfbaar afval frequenter op te halen. Een ander heeft het over �het doelloos 
rondhangen van groepjes jongeren op pleintjes (o.a. Welpengang) en het niet 
respecteren van enige vorm van fatsoenlijkheid en netheid.� 

 
Geluidshinder Vier oorzaken van geluidoverlast worden vermeld (in volgorde van aantal keren 

vermeld): 

 Verkeer R4 (nood aan een geluidsbuffer om de leefkwaliteit van de burgers te 
verhogen) 

 Brommers (nood aan strengere controle) 

 Parkkaffee en Kollekasteel 

 Honden 

Een bevraagde bewoner waardeert �de stilte in de straat�. 

Vervolg op volgende pagina 

                                                   
1 o.a. door de seniorenraad 
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Leefomgeving, Vervolg 

 
En andere�  �De Henry Storystraat is een donkere straat vanaf de Groenestaakstraat, ze 

is te veel begroeid en de straat is ook in slechte staat.� 
 �Vanaf de Groenestaakstraat, komende van Wondelgem, zie je de straat 

bijna niet als het donker is.� 
 �Er is nood aan een hondentoilet in de buurt.�   

 Iemand vraagt om aan de Molenkouter het bosje van de Stad Gent op te 
kuisen en de bomen te snoeien. Bovendien heeft die bewoner er last van 
hondenpoep, achteraan het bejaardenhome. 

 Er is vraag naar een openbaar toilet, ook voor vrouwen. 

 



Stad Gent  Gebiedsgerichte Werking 

Verslag van Consultatie Mariakerke 23 mei 2006 - 43 - 

Milieu en natuur 

 
Milieu Over dit onderwerp zijn de meningen tegengesteld: enkele bewoners klagen over 

geurhinder van de industrie (o.a. Evergem). Anderen halen juist als positief punt aan 
dat de lucht niet vervuild is en dat er geen industriële geurhinder is. 

De meeste opmerkingen gaan over de nabijheid van de R4 (CO-uitstoot) en de nood 
aan een bufferzone voor de geluids- en geuroverlast (zie ook leefomgeving). 

Een bewoner stelt voor om de luchtvervuiling in Mariakerke-oost eens na te gaan. 

Iemand juicht de komst van de nieuwe watercollector toe. De manier waarop de 
waterafvoer in de Lusthoflaan gebeurt, wordt door een andere bewoner betreurd. 

 
Straatbeeld - 

bomen 
De bomen aan de straatzijde zijn onderwerp van gesprek. Ze worden gewaardeerd 
en ze worden een tiental keer expliciet aangehaald. Waar ze weggehaald zijn 
(Pinksterbloemlaan), wordt dit betreurd. Er wordt een drietal keer gevraagd om de 
bladeren regelmatiger te verwijderen (bv. in de Damstraat). 

 
En andere�  �De bomen in de straten worden vaak veel te groot: de wortels maken 

voetpaden (gras) onveilig.� 
 �De beuken in de Paul van Tieghemlaan werden in veertig jaar slechts een 

paar keer gesnoeid, alleen aan de straatzijde, zodat vele beuken scheef 
gegroeid zijn. Verscheidene bomen werden (voor de fusie) onoordeelkundig 
geplant op minder dan een meter van de verlichtingspaal, zodat het rendement 
van de straatverlichting drastisch daalt na iedere bladgroei.� 

 �De bomen aan de Molenkouter moeten gesnoeid worden.� 
 �Mooie terreinen met grote bomen worden verkaveld, dat is spijtig.� 
 �Het vellen van de mooie populieren in de Eeklostraat is niet goed.� 
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Verkeer 

 
Zone 30 Er wordt fel gediscussieerd in Mariakerke-oost over de zone 30. Een paar bewoners 

vinden zone 30 een problematische maatregel: �omdat kinderen dan op straat 
spelen� of �omdat het op teveel plaatsen ingevoerd wordt.� 

Anderen vragen om de zone 30 in alle woonwijken door te voeren en begrijpen niet 
waarom dat nog niet gebeurd is in Mariakerke-oost. 

Bewoners stellen voor: 

 �Maak van de Groenestaakstraat overdag een zone 30 met een 
voetgangersoversteek of verkeersdrempel ter hoogte van de Albrecht 
Dürerlaan, zodat voetgangers veilig bij de apotheek terecht kunnen aan de 
overkant.� 

 �Maak van de Broekstraat zone 30 en neem snelheidsbeperkende 
maatregelen.�  

 �Voer zone 30 in de hele woonzone Vijfhoek in.� 
 Het inrichten van zone 30 in de Mazestraat, gecombineerd met 

snelheidsremmers en eenrichtingsverkeer. 

 
Zwakke 

weggebruikers 
Dertig reacties gaan over dit onderwerp: de ontevredenheid daarover is groot. 

Fietspaden 
Een zestal algemene opmerkingen duiden op een ontevredenheid over de staat of de 
aanleg van de fietspaden. De meeste opmerkingen echter behandelen een specifieke 
locatie. 

Vooral het nieuw aangelegde fietspad in de Groenestaakstraat vinden een vijftal 
bewoners gevaarlijk ter hoogte van het Kollekasteel en de Albrecht Dürerlaan. 

Ook de N9 wordt een paar keer als fietsonvriendelijk omschreven en de fietsbrug als 
te glad en te steil (hoewel de bewoners wel blij zijn dat er een fietsverbinding is). 

Verder ook drie positieve opmerkingen: 

 �de kleine fietsweggetjes tussen de verschillende wijken� 
 �de fietspaden zijn op goede weg� 
 �In de Groene Staak is er een nieuw fietspad gekomen: zeer goed en zeer 

veilig.� 
Voetpaden 

De ontevredenheid over de voetpaden is nog groter.  

Over het algemeen betreuren de bewoners dat er in de woonwijken vaak geen 
voetpaden liggen (in het bijzonder Kolegem en de Ernest Van Haevermaetestraat. 
Ze vragen herhaaldelijk naar een betere staat van de voetpaden (Eeklostraat).  

Twee bewoners hebben problemen met de bomen die de voetpaden �vernielen�. Ten 
slotte zijn er ook nog een drietal opmerkingen over de moeilijke toegankelijkheid 
van de voetpaden voor rolstoelgebruikers. 

Vervolg op volgende pagina 
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Verkeer, Vervolg 

 
Wegen-

onderhoud 
Een tiental bewoners zijn ontevreden over het onderhoud of de staat van de wegen, 
zonder te specifiëren. Een paar bewoners hebben het gevoel dat Kolegem op dat vlak 
�stiefmoederlijk� behandeld wordt. Nog anderen halen concrete voorbeelden aan: 

 Zo vinden twee bewoners dat de Groenstaakstraat niet goed onderhouden 
wordt. 

 Enkele ergeren zich aan de werken in de Eeklostraat die maar blijven duren 
en waar geen schot in de zaak komt. 

 Volgens iemand moet de N9 aangepakt worden. 

 Een bewoner meldt de Guldenroedelaan en de Haagwindestraat, waar 
uitstekende keien verkeerslawaai veroorzaken. Het voorstel is een heraanleg 
in asfalt, de inrichting van zone 30 en het aanleggen van voetpaden. 

 Ten slotte laat het onderhoud van de Lusthoflaan en de Henry Storystraat 
volgens enkele bewoners soms te wensen over. 

De heraanleg van de Groenestaakstraat wordt toegejuicht door de seniorenraad. Een 
bewoner is tevreden over de heraanleg van de Claeys-Bouüaertlaan. 

Andere opmerkingen: 

 De riolering aan de hoek Vijverstraat-Paul Van Tieghemlaan: �Bij hevige 
regenval staat de straat blank. Al tweemaal is mijn garage en kelder 
ondergelopen (verzekering komt niet tussen!).� 

 �Kunnen de elektriciteitsleidingen in de Albrecht Dürerlaan niet 
ondergronds gelegd worden, zodat langs beide zijden van de laan bomen 
geplant kunnen worden? Zo krijgen we het effect van een �echte� laan.� 

 �We hebben geen inspraak met betrekking tot de beplanting in de straat.� 
 �De straatverlichting is te oud�. 
 �Bij sneeuw en ijzel: graag ook in de zijstraten strooien.� (twee bewoners) 

 
Openbaar 

vervoer 
De tevredenheid over het openbaar vervoer is groot. Ongeveer dertig mensen 
vermelden dat spontaan. 

Als er al opmerkingen zijn, dan gaan die in eerste instantie over de slechte 
verbinding (vijftal opmerkingen) met het Sint-Pietersstation en in mindere mate 
over de drukte op de bussen tijdens de spitsuren. 

Twee losse negatieve opmerkingen: 

 �Er zijn momenteel problemen met het gebruik van het openbaar vervoer 
wegens te weinig informatie over de tijdelijke stopplaatsen.� 

 �Er is al dertien jaar een bus beloofd in de Broekstraat en die is er nog steeds 
niet.� 

Vervolg op volgende pagina 
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Verkeer, Vervolg 

 
Verkeers-
veiligheid 

Er zijn een hoop signalen die er op duiden, dat veel inwoners een probleem hebben 
met de gehaalde snelheden in hun buurt. 

1. Vraag naar meer verkeersdrempels of het plaatsen van snelheidsremmende 
maatregelen (zes bewoners) 

Enkele voorstellen: 

 Bloembakken of verkeersdrempels in de Henry Storystraat, de Broekstraat 
en Schouwbroek. 

 �De Broekstraat is een toegangsweg van de R4/N9 naar de achterliggende 
wijken in Mariakerke en Wondelgem langs de R4 en de Botestraat. 
Verkeersremmende maatregelen in de Broekstraat zijn nodig 
(asverschuivingen, verkeersdrempels, snelheidsbeperking zone 30).�  

 �Nood aan snelheidsbeperking in de Groenestaakstraat� of ook �de snelheid 
van het autoverkeer in de Groenestaakstraat vraagt om een versmalling en een 
heraanleg.� 

 De snelheid van 50km/u op de hoofdbaan naar Wondelgem (vanaf het 
gemeentehuis in de Paul Van Tieghemlaan): �De snelheid wordt niet 
gerespecteerd. Mensen die dit wel doen, worden bij manier van spreken naar 
de kant gereden. Kan daar op korte termijn iets aan gedaan worden?� 

 Eenrichtingsverkeer van de Melkweide tot de Groenestaakstraat, daar is het 
smaller.� 

2. Vraag naar een strengere aanpak van hardrijders, ook brommers (drie 
bewoners) 

Er wordt te snel gereden op het Westerringspoor.  

Een losse opmerking: �Er wordt te snel gereden: bijvoorbeeld aan het 
basketbalpleintje en in de Treurwilgenstraat. Het is er levensgevaarlijk voor 
spelende kinderen.�  

3. Verkeersonveilige wegen (tien bewoners) 

Acht mensen vinden dat de verkeersveiligheid te wensen overlaat of dat het verkeer te 
druk wordt. Twee bewoners vragen zich af waarom veiligheid niet primeert boven 
ontspanning. 

Enkele opmerkingen duiden opnieuw op het gevoel stiefmoederlijk behandeld te 
worden door het stadsbestuur. 

 
Sluipverkeer De onvrede in Vijfhoek is groot over het sluipverkeer komende van de N9 volgens 

een tiental bevraagden: �De Broekstraat, Schoubroek en de Henry Storystraat 
lijden er het meest onder.�  

Een paar bewoners klagen algemeen over het sluipverkeer in de woonwijken. 

Ook de Lusthoflaan wordt aangehaald.  

Vervolg op volgende pagina 
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Verkeer, Vervolg 

 
Sluipverkeer 

(vervolg) 
Enkele voorstellen: 

 �De Broekstraat zone 30 maken en snelheidsbeperkende maatregelen nemen, 
zoals asverschuivingen en verkeersdrempels, of het Streefbeeld N9-
Brugsevaart uitvoeren.� 

 �Er is maar een alternatief om het sluipverkeer op te vangen: het kruispunt 
Groenstaakstraat-Schoubroekstraat-Verlorensteenstraat-
Mariakerkebrug opnieuw aanleggen en uitrusten met een rotonde. Alleen zo 
kan het verkeer veilig en vlot verlopen. Voorrang van rechts is te gevaarlijk 
en heeft vele aanrijdingen tot gevolg.� 

Verder klagen twee bewoners over het sluipverkeer door de Haagwindestraat. Dat 
verkeer dwarst vervolgens de Mazestraat om zo naar de verkoopspunten O�Cool, 
Superconfex en Gett-Inn te rijden. De voorziene uitgang ligt nochtans langs de N9. 
Het voorstel van de bewoners is het afsluiten van de Haagwindestraat en de 
Mazestraat of het sluipverkeer hinderen. 

 
Aanpassingen Er is maar een weg waarover de bevraagden het eens zijn: de N9. 

Iets meer dan tien bewoners spreken hun onvrede over de huidige toestand uit. 
Sommigen willen meer informatie, anderen doen zelf voorstellen: 

 �De verkeerssituatie aan de voet van de brug aan beide kanten aanpakken 
(nu is het onmogelijk om voorrang van rechts te nemen).� 

 �De voorgestelde parallelweg is in ieder geval een slecht idee�. 
 �Het verkeer afremmen op de N9 en bredere duidelijkere fietspaden maken.� 

Andere opmerkingen: 

 �Maak van de Lusthoflaan een richting (loopt evenwijdig met de 
Eeklostraat).� 

 �Verwijder de volle witte lijn in de Allegaertstraat.� 
 �De verkeersdrempel in de Broekstraat is te hoog.� 
 �De heraangelegde Eeklostraat is veel te smal.� 
 �Mariakerke-centrum: de doorgang aan Brugsesteenweg (GB) is te smal voor 

fietsers, auto's en bussen.� (twee bewoners) 

 
Parkeren Enkele losse opmerkingen: 

 parkeerproblematiek in de buurt van de scholen 

 parkeeroverlast door het Parkkaffee 

 niet-betalend parkeren behouden 

 vraag naar parkeerverbod aan een zijde aan de GB op Brugsesteenweg 

 vraag naar een parking bij de bibliotheek 

 
Bereikbaarheid Tien reacties duiden op een goede bereikbaarheid van Mariakerke-oost en een goede 

verbinding met het stadscentrum. Minpunt is het ontbreken van de aanduiding 
'Mariakerke' op de R4. 
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Gemeenschapsleven 

 
Ontmoeting Tekort aan een polyvalente zaal: zie cultuur. In dezelfde richting is de vraag naar een 

fuifzaal en de vraag naar een plaats waar jongeren elkaar kunnen ontmoeten (acht 
opmerkingen). Een aantal mensen zeggen dat ze �goede contacten hebben met hun 
buren�. 

 
Activiteiten De bewoners vragen om ontmoeting te stimuleren. Ze zijn tevreden met de 

aanwezigheid van het Parkkaffee (acht reacties) en vragen naar meer evenementen en 
plaatsen waar ze elkaar kunnen ontmoeten:  

 buurtfeesten (viermaal) 

 �We waren niet uitgenodigd op het straatfeest van de Hoevepoort en dat is 
spijtig.� 

 activiteiten per wijk/straat om elkaar beter te leren kennen (wandeling, 
feestje, drink, enz.) 

 meer plaatsen waar we elkaar kunnen ontmoeten 

 Parkkaffee ook open buiten de maanden juli en augustus 

 �Positief zijn de buurtfeesten waardoor de mensen veel contact met elkaar 
hebben, zoals de Kollefeesten en de Zomerlieffeesten.� 

 
Communicatie Voorstellen: 

 een website met de aankondiging van de verschillende activiteiten 

 een foldertje of kalender om de activiteiten aan te kondigen 

 een infostand in het Kollekasteel over de wijkactiviteiten. 

Verder waarderen bewoners: 

 de aanplakborden 

 de komst van het buurtcomité 

 het parasolkrantje. 

Link met Mariakerke-centrum: 

Volgens een bewoner zorgt de Mariakerkebrug voor een fysieke scheiding tussen 
Kolegem en Mariakerke-centrum. 
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Veiligheid 

 
Signalen Een zevental bewoners vragen om extra controle van de politie. Vooral in de wijken, 

op recreatieplaatsen en rond winkels en banken. Twee bewoners betreuren dat ze de 
wijkagent niet kennen. 
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Cultuur 

 
Signalen De meeste opmerkingen gaan over het tekort aan een polyvalente zaal (twintigtal). 

Vooral voor voordrachten, tentoonstellingen en toneelvoorstellingen. De leegstaande 
IVAGO-gebouwen worden tot tweemaal toe voorgesteld als locatie. Iemand anders 
oppert: �De zaal van Claeys-Bouüaert goed is maar dat ze wel voor alles en iedereen 
te gebruiken moet zijn.� Iemand anders vraagt om de parochiezaal te renoveren. 

De enkele bewoners, die iets zeggen over het aanbod aan culturele activiteiten, 
spreken elkaar tegen: volgens de ene wordt er nog veel aan cultuur gedaan (ondanks 
het tekort aan ruimte), volgens de andere te weinig. 

Bewoners geven enkel het Kollekasteel als plaats waar culturele activiteiten 
plaatsvinden. 

Iemand merkt nog op dat de buurt gebaat zou zijn bij een kunsthappening. 

Volgens de seniorenraad kunnen de toneelverenigingen door ruimtegebrek niet 
verder. Een bewoner deelt mee dat de bibliotheek te klein wordt. 
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Dienstverlening 

 
Signalen De tevredenheid over het dienstencentrum is groot2. 

Toch enkele opmerkingen: 

 zwakke toegankelijkheid van het dienstencentra voor personen met een 
handicap 

 slechte bereikbaarheid van het dienstencentrum (DC: waardoor 
naamsverwarring met lokaal DC) 

 vraag naar een uitbreiding van de openingsuren voor werkende inwoners 

 �Om enkele bomen rond het huis te rooien, hebben wij overdreven veel 
papieren moeten invullen en foto's indienen. En het duurde lang voor er 
antwoord kwam.� 

 �Je moet tijdig verwittigen en overschrijvingsformulier opsturen voor de 
verlenging van de huur op het kerkhof.� 

 Iemand stelt een doorverwijzingkaart per wijk (belangrijke adressen)voor. 

 

                                                   
2 o.a. volgens de seniorenraad 
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Zorg en opvang 

 
Signalen De seniorenraad en een paar bewoners zeggen dat er te weinig kinderopvang is en 

als die er zijn, is de wachttijd veel te lang.  

Een bewoner doet een oproep om de rolstoelnormen toe te passen bij het plannen en 
uitvoeren van verbouwingen of openbare voorzieningen. 
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Onderwijs en leren 

 
Signalen Een paar positieve reacties over het grote aanbod aan onderwijs. Iemand vraagt een 

kleinschaliger aanbod. 
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Vrije tijd 

 
Signalen Over de speelruimte in Mariakerke-oost zijn de meningen verdeeld. Enkele bewoners 

zijn tevreden met het aanbod (o.a. het kasteel Claeys Bouüaert wordt tweemaal 
vermeld). Anderen zijn niet tevreden en zien de nieuwe verkaveling als een 
bedreiging, die de speelruimte inpalmt.  

De jeugdbewegingen in Mariakerke worden geapprecieerd, ze zouden wel wat meer 
ruimte mogen hebben. 

Enkele voorstellen van bewoners: 

 tennismogelijkheden, eventueel met de oprichting van een club 

 een grotere speeltuin achter het dienstencentrum (die ernaast is momenteel 
veel te klein) 

 meer en beter onderhouden speeltuigen in het park Claeys-Bouüaert 
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Communicatie 

 
Signalen Enkele losse opmerkingen: 

 �De Stad moet samen met de bewoners naar de juiste oplossing zoeken voor 
de industriezone van Mariakerke.� 

 �Er is weinig sociaal contact tussen de bewoners.� 
 �Schitterend beleid gedurende de laatste tien jaar en een goede 

ombudsdienst.� 
 �Er wordt totaal niet geluisterd naar de wensen van bewoners.� 
 �Dit initiatief, de vragenlijst, is positief.� 
 Iemand anders ervaart Kolegem als �een vergeten buurt door het 

stadsbestuur, waar de laatste twintig jaar niets gebeurd is inzake openbare 
werken, modernisering van de straten, onderhoud van de groenbeplanting, 
initiatieven inzake buurtwerking.� 

 Iemand heeft het gevoel dat er amper een link met het stadscentrum is. 
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En verder? 

 
Volgende 

stappen 
De volgende stap in het proces van Gebiedsgerichte Werking na dit verslag van 
consultatie is het publieke gesprek met het College van burgemeester en schepenen. 
Dat is een debat tussen het bestuur van de Stad en de bewoners van Mariakerke. De 
Gebiedsgerichte Werking verzamelt de standpunten en verlangens van het beleid en 
van de bewoners en giet die in een voorbereidende tekst. Die tekst vormt de basis 
voor verdere discussie.  

In een latere fase wordt naar de bewoners teruggekoppeld wat er in de deelgemeente 
gerealiseerd wordt via een programma voor Mariakerke. 

 
Meer info? Stad Gent 

Gebiedsgerichte Werking Mariakerke 
Onderstraat 20 
9000 Gent 
 
Ilse Van Wambeke: 09 266 82 51, ilse.vanwambeke@gent.be 
Peter Lambrecht: 09 266 82 41, peter.lambrecht@gent.be 
 
http://www.gent.be/mijnwijkofdeelgemeente/ 
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